

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျော်ဂျီယာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျော်ဂျီယာသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ နီးကိုလှစ် အပ်ခါဇာဘာ က ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်စဉ်။

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၃
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျော်ဂျီယာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ နီးကိုလှစ် အပ်ခါဇာဘာသည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းသိမ်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဂျပန်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်အမတ်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဂျပန်နိုင်ငံအောက်လွှတ်တော်အမတ် မစ္စတာ မာစာဟိတိုမိုရိယာမ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၃
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သည် ဂျပန်နိုင်ငံ လွှတ်တော်၏ အောက်လွှတ်တော်အမတ် မစ္စတာ မာစာဟိတိုမိုရိယာမ ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၏အကူအညီဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများဖော်ဆောင်ရေးကိစ္စ မြန်မာနိုင်ငံတွင်

ကြုံတွေ့နေရသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ဟန့်တား လျော့ချသွားရေးကိစ္စ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရေး အစီအစဉ်များနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မသန်စွမ်းသူများ အသုံးပြုရန်အတွက် ခြေတုလက်တုများ တပ်ဆင်ပေးသွားနိုင်ရေး၊ ပညာရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးသွားရေးကိစ္စ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးတွင် ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြေမုန်
ယနေ့ ဖတ်စရာ

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှု များ ထုတ်ပြန်
စာမျက်နှာ » ၈

ကမ္ဘာ့မိခင်နို့ စနစ်တကျတိုက်ကျွေးရေး ရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်များ လူထုလှုပ်ရှားမှုဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၃

မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးတို့အတွင်းရှိ သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသ များအတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၏ တစ်နေ့တာနေ့တွက်စရိတ် ငွေကျပ် ၂၂၅ သိန်း လှူဒါန်းမည်
စာမျက်နှာ » ၄

C B BANK
Best Corporate & Investment Bank
2019 (Asia Money)
Contact Center : 01-231 777 0

မြန်မာ့

ပညာဖြင့် နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူငယ်များနေ့အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန ၂ ၌ ကျင်းပခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မြန်မာနိုင်ငံပညာရေးကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “မှန်ကန်တဲ့လမ်းဆိုတာ ကိုယ့်အတွက်လည်းဖြစ်ရမယ်၊ အများအတွက်လည်းဖြစ်ရမယ်၊ အခုအချိန်မှာ ကျွန်မတို့ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျနေတဲ့ နိုင်ငံအတွက်လည်းဖြစ်ရမယ်။ အခုအချိန်မှာဆိုရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံက ပြောင်းလဲတဲ့ရာသီဥတုဒဏ်ကြောင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေလည်း ဒုက္ခရောက်တယ်။ အစိုးရကလည်း ရှိတဲ့အစွမ်းအစတွေနဲ့ ပြည်သူ့ ပြည်သားတွေရဲ့ လုံခြုံရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးတွေကို လုပ်နေတဲ့အတွက် အားလုံးကပိုင်းပြီး ပါစေချင်ပါတယ်။ ကိုယ်မတတ်နိုင်တဲ့ ပြောင်းလဲခြင်းရဲ့ အကျိုးဆက်တွေ ကိုယ်ဘယ်လိုပြောင်းလဲ ကိုင်တွယ်မလဲဆိုတာ အားလုံးကပိုင်းပြီး စဉ်းစားပေးနိုင်တဲ့ ပညာတွေ၊ မိမိတို့နိုင်ငံနဲ့ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းမှာ ပွားများစေချင်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ပြည်သူ့အစိုးရတာဝန်ယူ ကတည်းက အစဉ်တစိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုင်ငံ၏အနာဂတ်အတွက် အဓိကကျသော အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် ပညာရေးကဏ္ဍကို ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်နေသည်။ ပညာရေးကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်တွင် တာဝန်ရှိသူကဲ့သို့ ဆရာ ဆရာမများနှင့် မိဘများတွင်လည်း တာဝန်ရှိသည့်အပြင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်များကလည်း လိုက်ပါ ပြောင်းလဲဖို့လိုအပ်သည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြောင်းလဲဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာတွင် အနာဂတ်နိုင်ငံကို ပန်းပြောင်းတာဝန်ယူကြမည့် လူငယ် လူရွယ်များကလည်း နိုင်ငံတော်၏ ပြောင်းလဲမှုများနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လိုက်ပါပြောင်းလဲကြရမည်ဖြစ်သည်။ ယနေ့လူငယ်များ အား နောင်တစ်ချိန်တွင် နိုင်ငံအကျိုးကို ထိရောက်စွာသယ်ပိုးနိုင်မည့် လူကြီးများဖြစ်အောင် လူငယ်ဘဝကတည်းက လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ကြရ ပေမည်။

လူငယ်ဆိုသည်မှာ စွန့်စားလိုစိတ်၊ အတုခိုးလိုစိတ်၊ အားကျလိုစိတ်၊ တီထွင်ကြံဆလိုစိတ် ရှိကြသူများဖြစ်သည်။ အတုယူအားကျလိုမှုနှင့် စွန့်စားတီထွင်ကြံဆလိုမှုရှိသောစိတ်ကို လမ်းမှန်အောင် တည့်မတ်ပေးဖို့ လိုသည်။ မိမိ၏ဆင်ခြင်တုံတရားနှင့် သုံးသပ်မြော်တွေးကာ ကြိုးပမ်းအားထုတ် ကြဖို့ လိုအပ်ပေသည်။ ရရှိထားသော ပညာအခြေခံဖြင့် လူငယ်များအနေ ဖြင့် ချဲ့ထွင်ကြံဆကြိုးပမ်းအားထုတ်တတ်ရန်အတွက် ယနေ့ပညာစနစ်ကို ပြောင်းလဲဖော်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်သည်။

သင်ကြားပေးလိုက်သောပညာကို အတန်းအောင်မြင်ရေး၊ ဘွဲ့တစ်ခု ရရေး၊ အလုပ်အကိုင်တစ်ခုရရေးသက်သက်အတွက် သင်ယူခဲ့သော ပညာဟု မခံယူသင့်ချေ။ အရာရာတွင် စဉ်းစားတွေးခေါ်တတ်သည့် ပညာ အမြော်အမြင်ရရှိလာစေရန် သင်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်စေရန်အတွက် အားလုံး ပိုင်းဝန်းဖော်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် အနာဂတ်ကို ပန်းပြောင်းတာဝန်ယူမည့် လူငယ်လူရွယ်များအား ထိုအမြော်အမြင်များ ရှိလာအောင် ဖန်တီးပေးရမည်ဖြစ်သည်။

ချမ်းသာသောနိုင်ငံ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သောနိုင်ငံသည် မှန်ကန် ကောင်းမွန်သောပညာရေးစနစ်ကို ခိုင်ခိုင်မာမာချမှတ်ပြီး လူငယ်လူရွယ် များကို ပြုစုပျိုးထောင်နိုင်ခဲ့သောကြောင့် လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းပြီး အကျိုးရလဒ်ကောင်းများကို ခံစားနေရသည်။ တစ်နည်း ဆိုလျှင် ပညာရေးဘက်တွင် ကောင်းစွာရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်သောကြောင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းအချက်ကို နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား အားလုံး ပိုင်းဝန်းကြံဆဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပညာအမြော်အမြင်ရှိခြင်းသည် လူမှုဘဝ၊ လူ့ဘောင် လောကကို ကောင်းမွန်စွာဖြစ်ထွန်းနိုင်သဖြင့် လူတိုင်း လူတိုင်း နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတိုင်း မိမိကိုယ်ကိုမိမိ တန်ဖိုးရှိသည်၊ လူ့ဘောင်လောကကို အကျိုးပြုသည့် လူသားများဖြစ်သည်ဟူသော ယုံကြည်မှုများထားရှိကာ မိမိနိုင်ငံနှင့် မိမိလူမျိုးတိုးတက်ကြီးပွားအောင် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းအားထုတ် ကြဖို့ လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

(၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ကင်းထောက်အမျိုးသမီးညီလာခံ တက်ရောက်ရန် အမျိုးသမီးကင်းထောက်ချုပ်နှင့်အဖွဲ့ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၃ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာရှပစိဖိတ် ဒေသဆိုင်ရာ ကင်းထောက် အမျိုးသမီးညီလာခံ (13th Asia Pacific Regional Conference at Taiwan) သို့ တက်ရောက်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အမျိုးသမီး အဖွဲ့ ကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်တင်လှကြည်၊ နိုင်ငံတကာ အမျိုးသမီး ကင်းထောက်မှူးချုပ် ဒေါ်ဟယ်လင်မျိုးတင်နှင့် သင်တန်းမှူး ဒေါ်လင်းလင်းထိုက်တို့သည် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နယူးတိုင်ပေ စီးတီးသို့ ဩဂုတ် ၁၂ ရက် ညပိုင်းက ထွက်ခွာကြရာ ဒုတိယ ကင်းထောက်ချုပ် ဒေါ်ခင်စော ဥမ္မာနှင့် အမျိုးသမီးကင်းထောက်ကြီး များက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တွင် ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြ သည်။



(၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ကင်းထောက်အမျိုးသမီးညီလာခံ တက်ရောက်မည့် မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အမျိုးသမီးအဖွဲ့အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသူများနှင့် အတူတွေ့ရ စဉ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့

စီမံဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ
(၁၃)ကြိမ်မြောက် အာရှပစိဖိတ် ဒေသဆိုင်ရာကင်းထောက်အမျိုးသမီး ညီလာခံကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ရာ အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ နိုင်ငံ ၂၆ နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာဆီယံခုနစ်နိုင်ငံမှ ကင်းထောက်

အမျိုးသမီး ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြန်မာကင်းထောက် အမျိုးသမီး ကိုယ်စားလှယ်များက နိုင်ငံအလိုက် ကင်းထောက်အမျိုးသမီးများ လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်မှု၊ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် လှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့ကြီး (WOSM)မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အမျိုးသား အမျိုးသမီး ကင်းထောက်အဖွဲ့များ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှု၊ အမျိုးသမီး

များ အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ ကာကွယ် တားဆီးရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပညာပေးလုပ်ငန်းများကိုကင်းထောက် အမျိုးသမီးများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မည့် အစီအစဉ်၊ နိုင်ငံအချင်းချင်း ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရေး၊ ရှေ့ လုပ်ငန်းစဉ်များ ပိုမိုကောင်းမွန် တိုးတက်စေရန် စီမံဆောင်ရွက်မည့်

အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြ မည်ဖြစ်သည်။
သုံးနှစ်တစ်ကြိမ် ကျင်းပ အဆိုပါ အာရှပစိဖိတ်ဒေသ ဆိုင်ရာ ကင်းထောက်အမျိုးသမီး ညီလာခံကိုသုံးနှစ်တစ်ကြိမ် ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

QR code and MYANMAR Digital News logo with website URL www.mda.gov.mm

တစ်ဦးတစ်ပင် စိုက်စေချင် အစဉ်လှပ ပြည်ကြွယ်ဝ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၃-၈-၂၀၁၉) table with columns for stock types (FMI, MTSH), prices, and exchange rates (MCB, FPB, TMH). Includes a list of exchange rates and a note about the Myanmar Stock Exchange.

မြန်မာ့ logo

Publication details including contact information for the Myanmar Mirror, address, phone numbers, and social media links.



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ဂျာမနီသံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျာမနီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ သောမက်စ်ကာလ်နိုင်ဇင်ကာသည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်စဉ်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းသိမ်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ဂျာမနီနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာသောမက်စ်ကာလ်နိုင်ဇင်ကာ က ၎င်း၏သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ်။

ကမ္ဘာ့မိခင်နို့ စနစ်တကျတိုက်ကျွေးရေး ရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးရက်သတ္တပတ်များ လူထုလှုပ်ရှားမှုဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၏ ကမ္ဘာ့မိခင်နို့ စနစ်တကျတိုက်ကျွေးရေး ရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးရက်သတ္တပတ်များ လူထုလှုပ်ရှားမှုဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည်။

တစ်နှစ်ပတ်လုံးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက နိုင်ငံ၏အနာဂတ်များဖြစ်သော ကလေးငယ်များနှင့် ကလေးမိခင်များ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ယနေ့ကျင်းပသည့် ကမ္ဘာ့မိခင်နို့တိုက်ကျွေးရေး ရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးရက်သတ္တပတ်များ လူထုလှုပ်ရှားမှုသည် ယခုဩဂုတ်လတစ်လတည်းအတွက်သာ လုပ်ဆောင်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ တစ်နှစ်ပတ်လုံးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့မိခင်နို့ စနစ်တကျတိုက်ကျွေးရေးရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးရက်သတ္တပတ်များ လူထုလှုပ်ရှားမှု၏ “အာဟာရတွင် မြှုပ်နှံကာ လက်တွဲတူညီဆောင်ရွက်ပါ။ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှာ” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အားလုံးလက်တွဲဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အလွန်အရေးကြီး

ဘက်စုံအာဟာရပြည့်ဝမှုသည်လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်ခန္ဓာ၊ ဦးနှောက်နှင့် ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ (၂၀၁၅) ခုနှစ်တွင် ကောက်ယူခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံလူနေမှုဘဝနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအချက်အလက်စစ်တမ်း (၂၀၁၅-၂၀၁၆) (Myanmar Demographic and Health Survey) တွေ့ရှိချက်များအရ မွေးစမှ ခြောက်လအထိ မိခင်နို့တစ်မျိုးတည်းတိုက်ကျွေးမှုနှုန်းမှာ ၅၁ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိနေပါကြောင်း။

အာဟာရချို့တဲ့ခြင်း၏ အကြောင်းရင်းခံများအနက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု မရှိခြင်း၊ ငွေကြေးမတတ်နိုင်ခြင်း၊ ငွေကြေးတတ်နိုင်သော်လည်း အစာအုပ်စုစုံလင်မှုမရှိခြင်း၊ မိခင်နို့တိုက်ကျွေးခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို မသိရှိခြင်း၊ မိခင်နို့စနစ်တကျတိုက်ကျွေးမှုမရှိခြင်း၊ အစားအသောက်များ၏ အာဟာရဓာတ်ပါဝင်မှုကို မသိရှိခြင်း၊ သားဆက်ခြားနည်းလမ်းများ သုံးစွဲမှုအားနည်းခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစာတတ်မြောက်မှုအားနည်းခြင်း စသည်အချက်များပါဝင်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းဝင်များအနေဖြင့်



ပြည်သူများဒေသထွက် စားသောက်ကုန်များဖြင့် အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသုံးရန်၊ မိခင်နို့စနစ်တကျတိုက်ကျွေးရန်၊ ကလေးငယ်များအတွက် ရောဂါကာကွယ်ဆေးများအား အကြိမ်ရေပြည့်ထိုးမှု ခံယူစေရန်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ ကိုယ်ဝန်ဆောင်စောင့်ရှောက်မှုဆေးခန်းများတွင် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းကို ကူညီလုပ်ဆောင်သွားစေလိုပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် သွားလာရခက်ခဲသောဒေသများနှင့် ကျေးလက်တောရွာများတွင် ကျန်းမာရေးစကားပိုင်းငယ်များပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို အလေးထားဆောင်ရွက်သွားစေလိုပါကြောင်း။

ကျောင်းသားလူငယ်ထုကြီး အာဟာရပြည့်ဝဖွံ့ဖြိုး

တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ၉ ဒသမ ၇ သန်းခန့်ရှိသော ကျောင်းသားလူငယ်ထုကြီး အာဟာရပြည့်ဝဖွံ့ဖြိုးကာ ပိုမိုကျန်းမာလာစေရေးအပါအဝင် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ကျန်းမာရေးအဆင့်မြင့်ကျောင်းလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင်ရေး အမျိုးသားအဆင့် နီးနှောဇလယ်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းစဉ် (၇) ရပ်ကို ချမှတ်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ အသင်းကြီးအနေဖြင့် အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ်များတွင်လည်း ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အတူတကွလက်တွဲ၍ ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း။

အသင်း၏လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင်တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အဆင့် ကျန်းမာရေးဌာနအကြီးအကဲများ၊ တိုက်နယ်နှင့်မြို့နယ်ဆရာဝန်များ၊ အခြေခံကျန်းမာရေးပညာရှင်ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်စေလိုပါကြောင်း။

အသင်းကြီးများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အောင်မြင်မှုအခြေအနေများကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်မှုများပြုလုပ်၍ မူဘောင်များချမှတ်ရေးဆွဲခြင်းနှင့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များသတ်မှတ်ခြင်းတို့ဖြင့် ပြည်သူများအတွက် သိသာမြင်သာသည့် အကျိုးရလဒ်ကောင်းများရရှိစေမည့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားစေလိုပါကြောင်း၊ အသင်း၏ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်စေရန်အတွက် အသင်းဝင်များဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များကိုစုစည်း၍ စာအုပ်တစ်ခုပြုလုပ်ကာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အဆင့် အသင်းခွဲများအပါအဝင် အသင်းဝင်များအားလုံး သိရှိဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖြန့်ဝေသွားစေလိုပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြုစုရာတွင်လည်း ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပညာရှင်များက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အသင်းကြီး၏ လုပ်ဆောင်ချက်များထူးချွန်ပြောင်မြောက် ပီပြင်လာသည်နှင့်အမျှ မြန်မာနိုင်ငံရှိမိခင်နှင့်ကလေးများ၏ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်းလည်း မြင့်မားလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်တာဝန်ရှိသူများက အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား အိုင်အိုဒင်းဆား၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အားဆေးနှင့် အနီးပိတ်များပေးအပ်ခဲ့ပြီး အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်ဓာတ်ပုံပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ စကော့မာစီရယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ စကော့မာစီရယ်အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် အမေရိကန်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့် တည်ဆောက်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လွှတ်တော်၏ ဘတ်ဂျက်စိစစ်ရေး၊ လွှတ်တော်၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးနှင့်ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာအမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီနေ့ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

၂၀၁၉ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီနေ့ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၉) ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ၊ ပြည်ထောင်စု

လွှတ်တော်ဆောင်၊ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီနေ့ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဒုတိယနာယက

ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ကျင်းပရေးဦးစီး ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဒုတိယနာယကက လုပ်ငန်း ကော်မတီများအား ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီမှ လိုအပ်သည်များ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီနေ့အခမ်းအနား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းကော်မတီအသီးသီး၏ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများ တင်ပြဆွေးနွေးကြရန် နှင့် လုပ်ငန်းအခက်အခဲများရှိပါက ဝိုင်းဝန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက လုပ်ငန်း ကော်မတီများ၏ လုပ်ဆောင်ပြီးသည့်အခြေအနေနှင့် အစီအစဉ်များကို ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် တင်ပြစေလိုပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ အတွက် လုပ်ငန်းကော်မတီများပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက် ဥက္ကဋ္ဌများနှင့်အတွင်းရေး များများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှုများ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တက်ရောက်လာသူများက ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးအတည်ပြုသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဒုတိယနာယကက နိဂုံးချုပ် ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်



»» စာမျက်နှာ ၄ မှ

ထို့အပြင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးကျော်မြင့်ဦး၊ တွံတေးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်လွင်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) မှ ဦးလှဆန်း၊ လွိုင်ကော်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာခင်စည်သူ၊ မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဒေါက်တာကျော်ဌေး၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဦးထွန်းမောင်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးကျော် တုတ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးနေကျော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်သောင်း၊ တောင်တွင်းကြီးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမင်း သိန်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဆန်းမြင့်၊ မင်းတပ် မဲဆန္ဒနယ်မှဦးနေလင်းအောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးအေးဗိုလ်၊ ဒလမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစိန်မြအေး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးကျော်ဆွေ၊ ဆိပ်ကမ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်မောင် ဝင်း၊ ချင်းပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှ ဦးကျင့်ခန့်ပေါင်၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးဥက္ကာမင်း၊ မြင်းခြံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်မြင့် နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးသန်းစိုး(ခေါ်)သန်းစိုး (ဘောဂဗေဒ)တို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကက ယင်းအစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ခြင်း အစီအစဉ်တို့ကို ဩဂုတ် ၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွင် ဆောင်ရွက်ရန် လျာထားပါကြောင်း ကြေညာပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်နားလိုက်သည်။

သတင်း- မော်စီ၊ မွေ့ကြူ၊ ဇင် ဓာတ်ပုံ-ထိုက်ထိုက်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းလေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ မူကြမ်းလေ့လာစိစစ်ရေး ပူးပေါင်း ကော်မတီအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင် သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာ စိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယ



ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာ ကော်မတီဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စု ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မြတ်ဉာဏစိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ ဦးဇော်မင်း၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ ဦးကျော်စိုးလင်း၊ ပူးပေါင်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃ သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် တတိယအကြိမ် လေးလပတ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပ သည်။

သစ်တောမြေအဖြစ်မှပယ်ဖျက်

အစည်းအဝေးတွင် သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းက သစ်တောကြီးပိုင်းနှင့် ကြီးပြင်ကာကွယ်တော များအတွင်း နှစ်ကာလ အတိုင်းအတာတစ်ခု အထိ ရွာမြေ လယ်မြေ သာသနာ/အများပိုင် မြေများအား ကောက်ယူရရှိသည့် စာရင်း ဇယားများကို စိစစ်ပြီး တစ်နိုင်လုံး အတိုင်း အတာဖြင့် စုစုပေါင်း ၅၁၄၈၇၃ ဒဿမ ၉၇၉ ဧကကို သစ်တောမြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖမ်းဆီးရမိသစ်များကို အချိန်မီ ထုခွဲရောင်းချနိုင်ရေး တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရများအနေဖြင့် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ သစ်တော မြေများကို အခြားမြေသုံးစွဲခွင့်ကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးသို့ တင်ပြလျှောက်ထား ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျွန်း သစ်လုံး တန် ၁၅၀၀၀ ထုတ်လုပ်ရန် လျာထားဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲများကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် များတွင် အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်သွား စေလိုပါကြောင်း၊ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး သစ်တောမီးအပါအဝင် မီးလောင်မှုကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နေပြည်တော်ကောင်စီ အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအားလုံး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ တိုင်း ဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် သတ္တုတွင်းဥပဒေပြုရေး တွင် ချင်းပြည်နယ် သတ္တုတွင်းဥပဒေ(မူကြမ်း) အတည်ပြုပြီးဖြစ်၍ ကျန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များလည်း ဥပဒေထုတ်ပြန်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အသေး စားနှင့် လက်လုပ်လက်စား လုပ်ကွက်များ ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းကို သတ်မှတ်ဧရိယာ အတွင်းဖြစ်ပါက တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ခွင့်ပြု ပေးရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊



ပြည်နယ်များတွင် ကျောက်မျက်ရတနာ ရောင်းချပွဲများကို မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ရယူပြီး စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုပေးထားပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ရဲမြင့်ဆွေ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီး များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ဦးစီးဌာန/လုပ်ငန်းများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြား ရေးမှူးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် တက်ရောက်လာ

သည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးများက သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

❖ ကျောမိုးမှ

ယခုအစည်းအဝေးတွင် မိမိတို့ JMC အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ဆိုင်းငံ့ကာလ အတွင်း ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည်များနှင့် ဆောင်ရွက်လိုသည့် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် ကိစ္စရပ်များကို တတ်နိုင်သမျှ ထိထိရောက်ရောက်နှင့် လွတ်လွတ် လပ်လပ် တင်ပြဆွေးနွေးကြပြီး အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ဝိုင်းဝန်း စဉ်းစား ဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုကာလအတွင်း ခေတ္တရပ်ဆိုင်းနေသည့် JMC လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စများတွင် ဒေသခံ အရပ်သားစောင့်ကြည့်သူများ နှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှေ့ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် ကိစ္စရပ်များ၊ လစဉ် အစည်း အဝေးများ၊ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် လူထုတွေ့ဆုံပွဲကိစ္စရပ် များကိုလည်း ယခုအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍမှပါဝင်

ယနေ့ အစည်းအဝေးမှရရှိလာသည့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များ၊ တင်ပြချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင် မှသာ JMC လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်နှင့် အောင်မြင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များသည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍ မှ ပါဝင်နေသည်ကို နားလည်သိရှိပြီး မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးတွင် မိမိတို့ ကိုယ်စွမ်း၊ ဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူ လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဖြစ်ပေါ်လာစေရေး

တွင် နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအကြား ဘက်လိုက်မှုကင်းသော သမာဓိလူကြီး များအဖြစ်နှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သော အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းကြရန် ဆန္ဒပြုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် သူရဦးဘိနိက JMC အရပ်သားကိုယ်စား လှယ်များ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များသည် JMC ၏ လုပ်ငန်းကို ပိုမိုတိုးတက် အောင်၊ JMC လုပ်ငန်းများပိုမိုအောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့သည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်မြင်စေရန်နှင့် ပိုမိုကောင်းမွန် လာစေရန် လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ဒေသအသီးသီးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင် နေကြသည့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များသည် မိမိတို့ နယ်မြေအလိုက် တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများအပေါ် အကြံပြုချက်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဖြင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမည်ဟုယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဝိုင်းဝန်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်

ယင်းနောက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ဦးမောင်မောင်ငြိမ်းက JMC စတင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုလျှင်လေးနှစ်ခန့်ပင်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကာလအတွင်း မိမိတို့အနေဖြင့် ဖြတ်သန်းလာခဲ့သည်မှာ အောင်မြင်မှုများစွာရှိသလို အခက် အခဲအချို့ရင်ဆိုင်တွေ့ကြုံခဲ့ရမှုများလည်းရှိကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးများ၏ အနှစ်သာရများသည် ယင်းအခက်အခဲများကို မည်ကဲ့သို့ကျော်လွှားနိုင်မည်၊ ပြဿနာများကို မည်ကဲ့သို့ ဖြေရှင်းနိုင်မည်ကို ဝိုင်းဝန်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်တွင် မိမိတို့ သည် အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍတွင် ရောက်ရှိနေကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် JMC အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် မှု အစီရင်ခံစာများကို တင်ပြဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ယင်းအစီရင်ခံစာများတွင် ပါရှိ သည့် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်၊ အကြံပြုချက်များကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အလွတ်သဘောသွားရောက်ညှိနှိုင်း

JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဦးကိုကိုကြီးက “ဒီကာလမှာ ထူးခြားတာက ဆိုင်းငံ့ထားတဲ့ကာလဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် JMC တစ်ခုလုံးရဲ့ စုံညီအစည်း အဝေးကို မလုပ်နိုင်သေးဘူး။ ဒါကြောင့် အရပ်သားတွေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍက ပိုပြီးတော့ အရေးကြီးလာတယ်။ အရပ်သားတွေက နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လွတ်လပ်တဲ့ အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်တွေဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်တွေဆိုရင် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ အလွတ်သဘော သွားရောက်ညှိနှိုင်းတာတွေ လည်းရှိတယ်။ တွေ့ဆုံတာတွေလည်းရှိတယ်။ ဒါက JMC ပုံမှန်လည်ပတ်ဖို့ အတွက် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်တွေက ကြားဝင်ပြီး ဆောင်ရွက်နေရတာ တွေရှိပါတယ်” ဟု မိန့်ကြားခဲ့ပြီး ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို လေးလလျှင် တစ်ကြိမ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ JMC အဆင့်ဆင့်မှ အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ နည်းပညာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်း- ဇော်ကြီး ဓာတ်ပုံ- ဇေဇော်

မောင်တောခရိုင်အတွင်းရှိ မေယုတောင်ကျော်လမ်း သုံးလမ်း၊ ပန်းတောပြင်တံတား

တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် မောင်တော -အင်္ဂမော်လမ်းအား ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ဇံတို့သည် ဩဂုတ် ၁၁ ရက်က လမ်းအထူး အဖွဲ့(၁၇)က ဖောက်လုပ်နေသည့် မေယုတောင်ကျော်လမ်း ဖြစ်သော ကြိမ်ချောင်း-ဂွမ်းလမ်း မိုင်တိုင်(၀/၆)အနီး တံတားအမှတ်(၁)ပေ ၆၀ တံတားအားကြည့်ရှုစစ်ဆေး ခဲ့ပြီး တံတား၏ဘေးလျှင်အခြေအနေအထား၊ ယခု မိုးရာသီ အတွင်း ကားများဖြတ်သန်းနိုင်သည်အထိ အပြီးဆောင်ရွက် ပေးရန် မှာကြားသည်။



ပေ ၂၄၀ အရှည် ပန်းတောပြင်တံတား တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်သို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ အဆိုပါ တံတားမှာ သံကူကွန်ကရစ်တံတားအမျိုးအစားဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန် တွင် ၇၈ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် လမ်း အထူးအဖွဲ့(၁၇)မှ ဖောက်လုပ်နေသည့် ဥဒေါင်း- ညောင်ချောင်းလမ်းစီမံကိန်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၁/၂) အနီး တံတားတည်ဆောက်ရန်နေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး

ဒုတိယဝန်ကြီးက တံတား Structural Design ပုံစံအား အတည်ပြုပေးကာ လမ်းသစ်ဖောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်၍ မိုးတွင်းကာလ၌ ဖြိုမြေနှင့် ဖြတ်မြေလုပ်ငန်းများအခြေအနေ ကို စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်သွားရန် မှာကြားသည်။ အဆိုပါလမ်းမှာ ၁၀ မိုင် ၇ ဇာလုံရှိပြီး ၃၄ ပေ အကျယ် ဖြိုမြေ ဖြတ်မြေမြေလုပ်ငန်းနှင့် ပေ ၂၀ အကျယ် ဒုအခြေခံ လွှာ အမာခံလမ်းခင်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီး ပေ ၅၀ အောက် Box Culvert ၅၈ စင်းတည်ဆောက်ရာတွင်

လည်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ကျောက်ပန္နဲ အင်းဒင်-စေတီပြင်(မေယုတောင်ကျော်)လမ်း မိုင်တိုင် (၀/၃)အနီးအမှတ်(၁)တံတား ပေ ၉၀ အားလည်းကောင်း၊ မိုင်(၃/၀)အနီး အမှတ်(၂)တံတား ပေ ၁၈၀ ၏လုပ်ငန်း ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး မေယုတောင်ကျော်လမ်းများ ဖောက်လုပ်ရာ၌ လုံခြုံရေးသတိဖြင့် အထူးသတိထား ဆောင်ရွက်သွားကြ ရန်နှင့် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းရာ၌ Mixed Ratio များ မှန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားသည်။ အဆိုပါ လမ်းမှာ ၁၀ မိုင် ၇ ဇာလုံ ရှည်လျားပြီး ပေ ၂၀ အကျယ် အမာခံလမ်းခင်းခြင်း ကိုးမိုင်၊ ၁၈ ပေ အကျယ် ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း ငါးမိုင် တစ်ဖာလုံ၊ ပေ ၅၀ အောက်တံတား ၅၈ စင်းမှာ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပေ ၅၀ အထက်တံတား ရှစ်စင်းမှာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီး စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး၏ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ကျောက်ပန္နဲမှ အင်္ဂမော်အထိ Asia World Co.,Ltd. မှ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းထားမှုအခြေအနေများကို လမ်း တစ်လျှောက်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လကုန်အထိ နိုင်ငံပေါင်း ၄၉ နိုင်ငံတို့မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း ၈၀၈၉၂ ဒသမ ၀၆၁ သန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၁၃/ ၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းမြင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် စက်မှုကဏ္ဍမှ လုပ်ငန်းနှစ်ခု ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၂၆၅ သန်းနှင့် ၄၄၅၀၀ သန်းရှိပြီး ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၂၆၉ နေရာကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လကုန်အထိ နိုင်ငံပေါင်း ၄၉ နိုင်ငံတို့မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၇၅၂ ခု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ လျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း ၈၀၈၉၂ ဒသမ ၀၆၁ သန်းဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ခွင့်ပြုမိန့်များ ထုတ်ပေးခဲ့သည်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအများဆုံးပြုလုပ်သော နိုင်ငံများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံပေါင်း ၄၉ နိုင်ငံမှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုအနက် အများဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားရှိမှုမှာ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု



၏ ၂၇ ဒသမ ၇၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၆ ဒသမ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု

ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၃ ဒသမ ၈၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နှစ်ချုပ်စာရင်းပိတ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

နိုင်ငံတစ်ဝန်းဖွင့်လှစ်ထားရှိသော မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ ဘဏ်ခွဲများက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးနှင့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း စာရင်းပိတ်လုပ်ငန်းစဉ်များ

အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နှစ်ချုပ်စာရင်းပိတ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် မြတ်ပန်းသင်ဇန်နယ် နှစ်ချုပ်စာရင်းပိတ်လုပ်ငန်းစဉ်များ ကျင်းပသည်။

ခေတ်နှင့်အညီ လိုက်ပါဆောင်ရွက်

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက ပြောင်းလဲလာသော ဘဏ်လုပ်ငန်းစနစ်များနှင့်အညီ လုံခြုံမှုကောင်းမွန်သော ငွေကြေးနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများပေးနိုင်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ခေတ်နှင့်အညီ လိုက်ပါဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများကို အမြဲမပြတ် လေ့လာသင်ယူရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ရုံးချုပ်ဌာနကြီးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရုံးများက ဘဏ်ခွဲများအပေါ် မျက်ခြည်မပြတ် ကြီးကြပ်မှုရှိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တာဝန်ယူ တာဝန်ခံမှုရှိစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တက်ရောက်

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဌာနအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ဌာနအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် အထွေထွေမန်နေဂျာများ၊ ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် မန်နေဂျာများ၊ ခရိုင်ဘဏ်ခွဲမန်နေဂျာများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဟောပြောပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်သည် အသင်းဝင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အများပြည်သူတို့အတွက် အသိပညာပေးတက်ရောက်မှုများ တိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဟောပြောပွဲများ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ UMFCCL Office Tower ပထမထပ် မင်္ဂလာခန်းမတွင် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း) ဒေါက်တာဦးထွန်းလွင်၊ စာရေးဆရာဒေါက်တာခင်မောင်ညို၊ ဦးချိုချို (ရေအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာပညာရှင်)၊ ဦးတင်ထွဋ်ဦး (UMFCCL အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်) တို့က ဟောပြောဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ရာ စိတ်ပါဝင်စားသူ မည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အောင်သူရ

စစ်တောင်းမြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် နှစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး လက်ရှိရေမှတ်မှ နောက်နှစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့်ကျဆင်းနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ



ထုတ်ပြန်ချက်

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၃၀ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁၃ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၃ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ဖော်မှု ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), သတင်းလက်ခံရရှိမှု (Information received), ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု (Investigation and action). Rows 1-7 detailing various cases of drug seizures and investigations.

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (Yangon Region), ခရိုင် (Township). Rows 8-10 detailing specific cases in Yangon region.

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသိတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှုအပါအဝင် ၁၀-၈-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၇၂၄) မှု ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံ ကျား (၉၅၀) ဦး၊ မ (၁၈၀) ဦး၊ ပေါင်း (၁၁၃၀) ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ (၆၅၅၉.၇၇၈၄) ဂရမ်၊ ICE (၁၃၁၈.၇၂) ဂရမ်၊ ဘိန်း(၃၉၇၇၆.၉၅) ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၃၂၉.၆၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့်(၁၉၆၀၉.၂၇) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက်(၇၈၃၃.၃၉) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည်(၂.၅) လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၃၄၄၇၂) ပြား၊ ဆေးခြောက် (၈၃၆၃.၂၂) ဂရမ်၊ ဘိန်းရည်(၀.၁) လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ(၅၁၃.၂၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့(၆၀) ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့်(၂၉.၁၅) ဂရမ်၊ Ecstasy အကြေ(၀.၀၀၁) ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၁၈) လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ (၂၅၇) တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး(၁) လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှုအခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ်အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရာဇဝတ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ်/ ဆိုင်ကယ်များကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စိစစ်ချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနိုင်ရန်အတွက် အထူးစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသိတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များအပါအဝင် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ နေပြည်တော်၊ ဇေယျသီရိမြို့နယ်၊ အလျင်လိုကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၄) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၁၀.၉) ဂရမ်၊ ဘိန်း(၁.၃) ဂရမ်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ဘောဂသီရိကားဝင်းအတွင်းရှိ ဘုရင့်နောင် ယာဉ်ပြင်ရုံ၌ ကွတ်ခိုင်မြို့မှ မူးယစ်ဆေးဝါးအမှုဖြင့် သိမ်းဆည်းရမိထားသည့် Landcruiser ယာဉ်အား ယာဉ်စစ်ဆေးမှုနှင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်စဉ် ယာဉ်၏ ဆီတိုင်ကီ အံ့ဂုတ်အတွင်းမှ ဘိန်းဖြူ (၃၁၁၅၀) ဂရမ်၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန့်မြို့နယ်၊ ခက်ကျေးရွာအထွက် လမ်းပေါ်၌ စိစစ်နေစဉ် ဆိုင်ကယ်(၁) စီးသည် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့အနီးမရောက်မီ ဆိုင်ကယ်လှဲချကာ လူထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားပြီး ဆိုင်ကယ်ပေါ်ရှိ အထုပ်အတွင်းမှ ဘိန်းဖြူ(၁၁၀) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ မှော်ပုံကျေးရွာအဝင် ကံဆီးလုံးခင်းကျေးရွာသွား လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ကံဆီးကျေးရွာရှိ တရားခံ၏နေအိမ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၀၀၀) ပြား၊ လွယ်လွယ်မြို့၊ အမှတ်(၅) အောင်ဇေယျရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၉၂) ပြား၊ မံစိမြို့နယ်၊ မက်လင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၀၀) ပြား၊ မန်ရဟန်ထက်ကျေးရွာသွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၉၃၉) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ ပူတာအိုမြို့နယ်၊ ဖက်မာဒါကျေးရွာ၊ တံတားထိပ်၌ သတင်းအရ ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည်တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁) ဦး၊ ပေါင်း(၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၀၀၀) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၃၉၆) ဂရမ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့၊ ဇက(၅၀၀၀) ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၅၀) ပြား၊ ဆောင်ကန်းကျေးရွာအနီးလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း(၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၉၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်၊ မဲဘောင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၃၉၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ စက်မှုဇုန်တိုးချဲ့ကျေးရွာရှိ တရားခံ၏နေအိမ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၈၉၈၀) ပြား၊ စက်မှုဇုန် တိုးချဲ့ကျေးရွာအနီး လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း(၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၀၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ မြဝတီမြို့နယ်၊ ဖားချောင်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး(၂) ဦးပေါင်း(၃) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၉၉၇) ပြား၊ ချင်းပြည်နယ်၊ တီးတိန်မြို့နယ်၊ မိုင်နွဲ့ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၅) ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၀.၂) ဂရမ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်၊ ထင်းရှူးကျေးရွာအဝင်လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ ဘိန်းစာရွက်(၅၇၁.၅၅) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ ရေးမြို့နယ်၊ နှစ်ကရင်ကျေးရွာနှင့် ကတိုးဆိပ်ကျေးရွာကြားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၄၅) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ ကုလားဘာတောင် ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၂၀၀) ပြား။

ပြည်တွင်းရေးရာ



ရေဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃
ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံ ဒေသအချို့တွင် စိုက်ပျိုးရာသီချိန်၌ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ရေကြီးရေလွှမ်းမှုကြောင့် တောင်သူလယ်သမားအများစု၏ လူမှုစီးပွားဘဝများအပေါ် ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်စေရန် နှင့် ထိရောက်သောကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး တို့အတွက် ရေဘေးသင့်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင် ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပိုးမွှားရောဂါဆိုင်ရာ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးနှင့် မြေဆီလွှာ ထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ ထိရောက်စွာ စီမံ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူများက စိုက်ကွင်းများ၌ လိုအပ် သော ကောက်ကွက်ဖာခြင်း၊ အသစ်ပြန်လည်စိုက်ပျိုးခြင်း များ အချိန်မီဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မျိုးစေ့ပျိုးပင် ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ တိုက်ရိုက်မျိုးစေ့ချက်ရိယာနှင့် ကောက်စိုက် စက် အသုံးပြုနိုင်ရေး၊ တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်အပေါ် ဖြည့်ဆည်းကူညီပေးနိုင်ရေးတို့အတွက် ဒေသအစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဦးစီးဌာနများအချင်းချင်းအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရေကြီးရေလွှမ်းမှု ဒဏ် ထိခိုက်ခံခဲ့ရသည့် ဒေသနေပြည်သူများအတွက် အစားအစာများ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အထောက် အပံ့များဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ တီရစ္ဆာနံဆေးဝါးများ ထောက်ပံ့ကူညီပေးနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ကြိုတင် ကာကွယ်ဆေးများနှင့် မွေးမြူကုသရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင် သူများ တာဝန်ချစေလွှတ်ခြင်း၊ မိသားစု အသုံးအဆောင် ပစ္စည်း ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ကျေးလက်သောက်သုံးရေတွင်း၊ ရေကန်များ ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၁၃-၈-၂၀၁၉ ရက်နေ့ ရေပိုလွှဲမှု ရေကျော်သည့် ရေလှောင်တံခံများစာရင်း

Table with 8 columns: No., Location, Dam Name, Capacity (cc), Actual Capacity (cc), Spill Capacity (cc), Overflow Capacity (cc), and Date. It lists various dams across different states like Chin, Sagaing, and Mandalay.

သဘာဝဘေးဒဏ်မှ ကာကွယ်ဖို့ သစ်တောများကို ထိန်းသိမ်းစို့

ဘေးသင့်ဒေသများ အမြန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုအဖွဲ့အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃
မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် သဘာဝဘေးဒဏ်ခံစားနေရ သော ဒေသအသီးသီး၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း များကို ဆောလျင်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ဘေးသင့်ဒေသများ အမြန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုအဖွဲ့၏ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ညနေပိုင်းက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



လတ်တလောအတိအကျ ကောက်ယူရရှိနိုင်ရန် မဖြစ်နိုင် သေးသည်ကို သိရှိပါကြောင်း သို့သော်လည်း ကနဦးရရှိပြီး စာရင်းများကို စနစ်တကျစုစည်းထားရန်လိုကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လမ်းတံတား ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ၊ မိုးစပါးများ အပါအဝင် စိုက်ပျိုးသီးနှံများ ရေနစ်မြုပ်မှုများအတွက် အမြန်ပြန်လည်စီမံဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် အရေးကြီး ကြောင်း၊ ရေများပြန်လည်ကျဆင်းပြီးပါက ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု စာရင်းကို တိကျစွာကောက်ယူရရှိရေး ယခုအချိန်မှစ၍ ကဏ္ဍအလိုက် ညှိနှိုင်းစီစဉ်မှုများပြုလုပ်ရန် တိုက်တွန်း လိုကြောင်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသော အဖွဲ့ဝင်များက ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးပေးကြရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဘေးသင့်ဒေသများ အမြန်ပြန်လည် ထူထောင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

လိုအပ်ပါက ဆေးဝါးကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် စိတ်ကုန်းမာရေးဆိုင်ရာ စောင့်ရှောက်မှု နားလည် ကျွမ်းကျင်သည့် ဆရာဝန်များစေလွှတ်၍ ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများ၊ မြေဆိပ်မြေဆေးဖြန့်ဝေထားရှိမှု၊ ဘေးသင့်ဒေသများတွင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းစေရေး အတွက် အချို့ဒေသများတွင် ဓာတ်အားယာယီဖြတ်တောက် ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ရေများပြန်လည်ကျဆင်းပါက ဓာတ်အား အမြန်ဆုံးပြန်ပေးနိုင်ရန် အဆင်သင့်ပြင်ဆင်ထားရှိမှု၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ်သော စက်သုံးဆီများ ပံ့ပိုးနိုင်မှု၊ ရေဘေးသင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ ပြန်လည် ထောက်ပံ့ပေးမည့် အခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ဘေးသင့်ဒေသများ အမြန်ပြန်လည် ထူထောင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ် သောကဏ္ဍများအလိုက် ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေထားရှိမှုများ၊ စိုက်ထုတ်အသုံးပြုနိုင်မှုအခြေအနေများကို ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းမှုအဖွဲ့ထံသို့ အမြန်ပြန်လည်တင်ပြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ရေဘေးဒဏ်ခံဒေသများ အတွက် ထောက်ပံ့မှုများဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင် ရန် နေပြည်တော်ရှိ ဦးသန်းဝင်းလှိုင်-ဒေါ်နီလာအောင် မိသားစု(သိန်းတရာရွှေဆိုင်)မှ အလှူငွေကျပ် သိန်း ၅၀ နှင့် DISAC၊ AFA၊ ဖူးကက်မြို့ပရဟိတအဖွဲ့အစည်း များနှင့် ရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများမှ ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ အား မွန်လွဲပိုင်းတွင် ဝန်ကြီးဌာနသို့ လာရောက် ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးက လက်ခံရယူခဲ့ပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ များ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကူညီရေး၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး မြင်ကွင်းများ



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း ဝေါမြို့၌ ဖွင့်လှစ်ထားသော ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်စဉ်။

တင်စိုး-ပဲခူး



ထိုင်းနိုင်ငံ ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော် အမှတ်(၃) တိုင်းလက်အောက်ခံမှ နရေးစွန် တပ်မမှူး ဝိုလ်ချုပ် အဓိဓမ္မာ ဝူဆာ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့က မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဘတ်ငွေသိန်း ၃၀ ခန့် တန်ဖိုးရှိ စားနပ်ရိက္ခာများ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ ဝိုလ်မှူးကြီး နေမျိုးဇော် လက်ခံရယူစဉ်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ် သဲဖြူကျွန်းကျေးရွာအနီး မလတ်တောင်မြေပြိုကျမှုဖြစ်ပွားသောနေရာကို အပေါ်စီးမှ တွေ့ရစဉ်။(ယင်းမြေပြိုကျမှု ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဩဂုတ် ၁၃ ရက်အထိ သေဆုံးသူ ၆၅ ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။)

ကိုဟိန်း(ပေါင်)



မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်ခရိုင် မလွဲတောင် မိုင်တိုင် ၁၁၂ နှင့် ၁၁၅ ကြား မြေပြိုကျမှု ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများပြီးစီးမှုကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန



ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်-ရေး-မြိတ်လမ်း(သဲဖြူဇရပ်-ရေးအပိုင်း)တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် လမ်းပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ မော်လမြိုင်ခရိုင် လမ်းဦးစီးဌာန တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာများနှင့် ဝန်ထမ်းများ ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန



မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် လမ်းပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်-ရေး-မြိတ်လမ်း(သဲဖြူဇရပ်-ရေးအပိုင်း)တွင် ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

နိုင်ငံတကာ

အီရန်ရေနံတင်သင်္ဘောအား ပြိတိန်က ပြန်လည်လွှတ်ပေးနိုင်ဖွယ်ရှိ

တီဟီရန် ဩဂုတ် ၁၃

ပြိတိန်နိုင်ငံက ဖမ်းဆီးထားသော အီရန်ရေနံတင်သင်္ဘောကို မကြာမီအချိန်တွင် ပြန်လည်လွှတ်ပေးရန် မျှော်လင့်ရသည်ဟု အီရန်ဆိပ်ကမ်းနှင့် ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းက သတင်းတစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံလိုင်းက သတင်းဖော်ပြသည်။

အပြန်အလှန်ဖလှယ်

အီရန်ရေနံတင်သင်္ဘောအား ပြန်လည်လွှတ်ပေးရန် ကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်သည့် နှစ်နိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများက သတင်းအချက်အလက်များ အပြန်အလှန်ဖလှယ်ခဲ့ကြောင်း အီရန်ဆိပ်ကမ်းနှင့် ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း ဒုတိယအကြီးအကဲ ဂျလီအီစလာမီ၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကားပြီး ရုပ်သံလိုင်းက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ပြိတိန်နိုင်ငံအနေဖြင့် အဆိုပါပဋိပက္ခကို ပြေလည်စေရန် ဆန္ဒရှိပါကြောင်း ဂျလီအီစလာမီက ဆိုသည်။

မကြာမီအချိန်အတွင်း အီရန်ရေနံတင်သင်္ဘောကို ပြန်လည်လွှတ်ပေးနိုင်ဖွယ်ရှိသည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

စွပ်စွဲခဲ့

ဇူလိုင် ၄ ရက်တွင် ပြိတိန်တော်ဝင်ရေတပ်ဖွဲ့က ဂီဘရယ်တာရေလက်ကြား၌ အီရန်ရေနံတင်သင်္ဘော ၈ရေစံ (၁)ကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂက ချမှတ်ထားသော ပိတ်ဆို့မှုများကို ဖောက်ဖျက်ကာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံသို့ ရေနံများတင်ပို့သည်ဟု စွပ်စွဲခဲ့သည်။



ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် အီရန်တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့က ဖော်မုဇ်ရေလက်ကြားတွင် နိုင်ငံတကာရေပိုင်နက်စည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာခြင်းမရှိသောကြောင့် ပြိတိန် ရေနံတင်သင်္ဘော စတီနာအမ်ပီယိုအား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

မလေးရှားနိုင်ငံ အပန်းဖြေစခန်းတစ်ခု၌ ပျောက်ဆုံးသွားသော အိုင်ယာလန်နိုင်ငံသူအား သေဆုံးလျက် ပြန်လည်တွေ့ရှိ

ကွာလာလမ်ပူ ဩဂုတ် ၁၃

မလေးရှားနိုင်ငံ အပန်းဖြေစခန်းတစ်ခုမှ ပျောက်ဆုံးသွားသော အိုင်ယာလန်နိုင်ငံသူ ဆယ်ကျော်သက် မိန်းကလေးတစ်ဦး၏ အလောင်းအား တောအုပ်တစ်ခုရာ၌ ဝတ်လစ်စလစ်ဖြင့် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ယနေ့ သတင်းများအရ သိရသည်။

အဆိုပါ ပျောက်ဆုံးခဲ့သော မိန်းကလေးအား ၁၀ ရက်ခန့် ရှာဖွေမှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီးနောက် ယနေ့ပြန်လည်တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှာဖွေရေးရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်းက ယင်းမိန်းကလေး၏ အလောင်းအား မလေးရှားတောအုပ်အတွင်း၌ တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ၎င်း၏မိဘများက အဆိုပါမိန်းကလေးသည် အသက် ၁၅ နှစ်အရွယ် ၎င်းတို့၏သမီးဖြစ်သူ နီရာ ကွာရီရင်ဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ဩဂုတ် ၄ ရက်က နီရာကွာရီရင်သည် ကွာလာလမ်ပူမြို့နှင့် မလှမ်းမကမ်းရှိ ဒူဆန်အပန်းဖြေစခန်း၌ သူ၏မိဘများနှင့်အတူ လာရောက် အပန်းဖြေစဉ် ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သည်။



နီရာကွာရီရင်အား ပြန်ပေးဆွဲခေါ်ဆောင်သွားဖွယ်ရှိသည်ဟု ၎င်း၏ မိဘများက ထင်မြင်ယူဆကြသည်။ သို့သော် ရဲအရာရှိများက လူပျောက်ဆုံးမှုဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။ ရဟတ်ယာဉ်များ၊ မောင်းသူမဲ့ လေယာဉ်များ၊ အနံ့ခံခွေးများ၊ ရေငုပ်သမားများအပါအဝင် လူ ၅၅၀ ကျော် ပါဝင်သည့် ရှာဖွေရေးအဖွဲ့က အပန်းဖြေစခန်းအနီးရှိ တောအုပ်များအတွင်း၌ နီရာကွာရီရင်အား ရှာဖွေခဲ့ကြသည်။



နီရာကွာရီရင်၏ မိဘများက ရင်းကစ် ငါးသောင်း (ဒေါ်လာ ၁၁၉၀၀) ကို ဆုကြေးငွေအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် တစ်ရက်အကြာတွင် နီရာကွာရီရင်၏ အလောင်းအား အပန်းဖြေစခန်းမှ ၁ ဒေသ ၅ မိုင် အကွာအဝေးရှိ လျှို့ဝှက်စခန်းချောင်းအတွင်း၌ တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ နီရာကွာရီရင်သည် သင်ယူမှုနှင့် ဆက်ဆံပြောဆိုခြင်းဆိုင်ရာ အားနည်းချက်ရှိသော ကလေးငယ်တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း မိဘများ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ကိုးကား- အေအက်စ်ပီ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

မုန်တိုင်းခရီးဆာ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ချဉ်းကပ်

တိုကျို ဩဂုတ် ၁၃

အင်အားပြင်းထန်သည့် အပူပိုင်းဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ခရီးဆာသည် ဩဂုတ် ၁၃ ရက်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ အနောက်ဘက်ပိုင်းသို့ ချဉ်းကပ်လာကြောင်း၊ ယင်းမုန်တိုင်းကြောင့် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုများဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး ဩဂုတ် ၁၅ ရက်တွင် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပေါ်နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း ဂျပန်မိုးလေဝသ တာဝန်ရှိသူများက သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ယင်းမုန်တိုင်းသည် လေတိုက်နှုန်း တစ်နာရီလျှင် ကီလိုမီတာ ၁၁၀ အထက်တွင်ရှိကြောင်း ဂျပန်မိုးလေဝသအေဂျင်စီက ခန့်မှန်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါမုန်တိုင်းသည် ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် တောင်ဘက်ပိုင်းရှိ ကျူးဒေသကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်ချိန်၌ လေတိုက်နှုန်းသည် တစ်နာရီလျှင် ကီလိုမီတာ ၁၆၀ အထိ မြင့်တက်လာနိုင်သည်ဟုဆိုသည်။ ယင်းမုန်တိုင်းကြောင့် ရှိရှိကူးဒေသရှိ ပင်လယ်ပြင်တွင် အမြင့် ၁၀ မီတာခန့် ရှိသော လှိုင်းများဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက မျှော်လင့်ထားသည်။

ဩဂုတ် ၁၄ ရက်မှစ၍ အလွန်သည်းထန်သည့် မိုးရွာသွန်းမှု ဖြစ်ပွားနိုင်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အရှေ့ဘက်နှင့် အနောက်ဘက်ပိုင်းရှိ ပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာကမ်းခြေ ဒေသတစ်ချို့တွင် နေရာကွက်၍ တစ်နာရီလျှင် မိုးရေချိန် ၈၀ မီလီမီတာအထိ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းနိုင်သည်ဟု မိုးလေဝသဌာနမှ ပြောကြားသည်။

မုန်တိုင်းဝင်ရောက်ချိန်သည် ဂျပန်နိုင်ငံသားများ၏ နွေရာသီခရီးသွားအားလပ်ချိန်အတွင်း၌ဖြစ်၍ ခရီးသွားသည်သူများအနေဖြင့် မိုးလေဝသ နောက်ဆုံးသတင်းများကို သတိပြု စောင့်ကြည့်ကြရန် နှိုးဆော်ထားသည်။ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၌ အနှောင့်အယှက်ရှိနိုင်ခြင်းကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံအနောက်ပိုင်းမှ ရထားပို့ဆောင်ရေး ကုမ္ပဏီများက ၎င်းတို့၏ ရထားခတ်မောင်းသည့် ခရီးစဉ်များကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ရပ်ဆိုင်းထားဖွယ်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း

ဘာရင့်၊ နော်ဝေနှင့် မြောက်ပင်လယ်တို့အပေါ်၌ ရုရှားမဟာဗျူဟာပုံးကြဲလေယာဉ်များ ကင်းလှည့်ပျံသန်း

မော်စကို ဩဂုတ် ၁၃

ရုရှားလေတပ်မှ တီယူ-၉၅ အမျိုးအစားမဟာဗျူဟာ ပုံးကြဲလေယာဉ် နှစ်စင်းသည် ဘာရင့်၊ နော်ဝေနှင့် မြောက်ပင်လယ်တို့တွင် ကင်းလှည့်ပျံသန်းသည့် အစီအစဉ်ကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ယင်းမဟာဗျူဟာ ပုံးကြဲလေယာဉ်နှစ်စင်း၏ ပျံသန်းချိန်မှာ ကိုးနာရီကျော်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီး ယင်းလေယာဉ်များ ပျံသန်းမှုကို နော်ဝေလေတပ်မှ အက်ဖ်-၁၆ ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များက စောင့်ကြည့်ပျံသန်းခဲ့ကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်သည့် သတင်း၌ ဖော်ပြသည်။

ရုရှားလေတပ်မှ တာဝေးပျံသန်းသည့် ပုံးကြဲလေယာဉ်များသည် အာတိတ်၊ အတ္တလန္တိတ်နှင့် ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာများရှိ ကင်းလွတ်ရေပြင်များအပေါ်တွင် ပျံသန်းမှု ပုံမှန်ပြုလုပ်မှုများရှိပြီး ပင်လယ်နက်နှင့် တောင်တစ်ပင်လယ်များပေါ်တွင်လည်း ပျံသန်းမှုများပြုလုပ်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ ပျံသန်းရာတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ပျံသန်းခြင်းဖြစ်ပြီး အခြားနိုင်ငံများ၏ နယ်နိမိတ်များနှင့် လေကြောင်းပိုင်နက်များကို ကျူးကျော်ပျံသန်းမှုများ မရှိကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း



နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထရန်နှင့် ဂျွန်ဆင် ဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်ဆွေးနွေး

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၁၃
အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်တို့သည် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ကမ္ဘာ့လုံခြုံရေးအပါအဝင် ကျယ်ပြန့်သောကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ကမ္ဘာ့လုံးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာ၌ ဗြိတိန်အစိုးရ၏ ခိုင်မာသောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ၎င်း၏ အသိအမှတ်ပြုမှုကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

အမေရိကန်သမ္မတသည် မဝေးတော့သည့် အနာဂတ်တွင် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ တွေ့ဆုံမည်

ဟု မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ထပ်မံဖော်ပြထားသည်။

ပင်လယ်ကွေ့ဒေသအတွင်း သင်္ဘောသွားလာမှုဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် နိုင်ငံတကာရေးကြောင်းလုံခြုံရေးအဖွဲ့၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ရန် ဗြိတိန်အစိုးရက ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ရက်အနည်းငယ်အတွင်းမှာပင် ယခုကဲ့သို့ ထရန်နှင့် ဂျွန်ဆင်အကြား ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးမှု ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် ဒေသအတွင်း အီရန်၏ လွှမ်းမိုးမှုကို တုံ့ပြန်ရန် အဆိုပါအဖွဲ့ကို အခိုင်အမာထောက်ခံခဲ့သော်လည်း ၎င်း၏ မဟာမိတ်နိုင်ငံများမှ ထောက်ခံမှု အနည်းငယ်သာရရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင်လက ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ထရန်ဆာမေ၏ ရာထူးတာဝန်ကို ဆက်ခံခဲ့သည့် ဂျွန်ဆင်သည်



အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်



ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်

ယခုလကုန်ပိုင်းတွင် ပြင်သစ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ဂျီ-၇ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် တွေ့ဆုံမည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဖွား၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



ဟောင်ကောင်လေဆိပ်ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်သော်လည်း လေကြောင်းခရီးစဉ်များ ဖျက်သိမ်းထားခဲ့ခြင်း

ဟောင်ကောင် ဩဂုတ် ၁၃
ဆန္ဒပြမှုများကြောင့် ပိတ်ထားခဲ့ရသော ဟောင်ကောင်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်သော်လည်း ရာချီသော လေကြောင်းခရီးစဉ်များကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။ အဓိကကျသော ဒေသတွင်း လေဆိပ်ကြီးတစ်ခုဖြစ်သည့် ဟောင်ကောင်လေဆိပ်ကို ထိုင်သပိတ်ပြုမှုများကြောင့် ယမန်နေ့က ပိတ်ခဲ့ပြီး လေကြောင်းခရီးစဉ် ၁၇၀ ကျော်ကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။

ဆန္ဒပြသူအများစုမှာ လေဆိပ်မှ ထွက်ခွာသွားပြီးဖြစ်သော်လည်း အများအပြားမှာ ဆိုက်ရောက်ခန်းမအတွင်း လက်ကိုင်ပိုစတာများ ကိုင်ဆောင်၍ ဆန္ဒပြနေဆဲဖြစ်သည်။ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၇ နာရီတွင် လေကြောင်းခရီးစဉ်များ

ပြန်လည်စတင်ခဲ့ကြောင်း၊ လေယာဉ်မရှိမှုနှင့် အခြားကိစ္စရပ်များကြောင့် လေကြောင်းခရီးစဉ် ၃၀၀ ကျော်ကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ရကြောင်း လေဆိပ်အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ ရာဇဝတ်ကောင်ဟု သံသယရှိသူများကို စစ်ဆေးစီရင်ရန် တရုတ်ပြည်မကြီးသို့ ပို့ဆောင်ခွင့်ပြုမည့် ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်ကို ဟောင်ကောင်ပြည်သူများက ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြနေခြင်းဖြစ်သည်။

ဆန္ဒပြသူများကို ရဲတပ်ဖွဲ့က အကြမ်းဖက်မှုအပေါ် ကန့်ကွက်ရန် ထိုင်သပိတ်ဆင်နွှဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လေဆိပ်လည်ပတ်မှုကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသည့်အတွက် ဆန္ဒပြသူများကို ဟောင်ကောင်အမှုဆောင်ချုပ်ကာရီလမ်းက ပြစ်တင်ရှုတ်ချခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက်ဆန္ဒပြမှုများ အဆုံးသတ်ရန် တောင်းဆိုလိုက်သည်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု

ဖိလစ်ပိုင်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၀ တရုတ်အစိုးရပညာတော်သင်ဆုရရှိ

မနီလာ ဩဂုတ် ၁၃
ယခုနှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်များ၌ ပညာသင်ကြားရန် ဖိလစ်ပိုင်ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၈၀ ကို တရုတ်အစိုးရပညာတော်သင်ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံရှိ တရုတ်သံရုံးက ကြေညာလိုက်သည်။

တရုတ်ပညာတော်သင်ဆု ရွေးချယ်ရေးကောင်စီသည် လျှောက်လွှာများကို စနစ်တကျ စိစစ်ပြီးနောက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တရုတ်အစိုးရပညာတော်သင်ဆုအတွက် ဖိလစ်ပိုင်ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၈၀ ၏ လျှောက်လွှာများကို အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း မနီလာမြို့တော်ရှိ တရုတ်သံရုံးက ပြောကြားသည်။ ယခုနှစ်အတွက် ပညာတော်သင်ဆုပေးအပ်လိုက်သော ဘာသာရပ်များတွင် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး၊ ကော်ပိုရိတ်စီမံခန့်ခွဲရေး၊

လက်တွေ့ဆေးဝါးကုသမှု၊ အင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဘွဲ့ကြို၊ ဘွဲ့လွန်နှင့် ပါရဂူဘွဲ့ရများအတွက် တရုတ်ဘာသာစကား အစရှိသည်တို့ ပါဝင်ကြောင်း တရုတ်သံရုံးက ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုတွင် ပြောကြားသည်။

ဖိလစ်ပိုင်ကျောင်းသားများသည် နောင်တက္ကသိုလ်၊ ဆင်းယွာတက္ကသိုလ်၊ ကျားမင်တက္ကသိုလ်၊ ကျိန်နီတက္ကသိုလ်၊ ဖုကျန်းနော်မယ်တက္ကသိုလ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံရှိ အခြားဂုဏ်သတင်းကျော်ကြားသော တက္ကသိုလ်များတွင် တက်ရောက်ခွင့်ရရှိမည့် ပညာတော်သင်ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၀ မှာ အစွဲကျဲကျဲ၊ အစွဲကျဲကျဲ၊ ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် ကျန်းမာရေး အာမခံချက်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား--ဆင်ဖွား
ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

သဘာဝဘေးကယ်ဆယ်ရေးအတွက် ယွမ် ၃၇၈ သန်း တရုတ်အစိုးရခွင့်ပြု

ပေကျင်း ဩဂုတ် ၁၃
သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ခံစားနေရသည့် ပြည်နယ်အဆင့် ဒေသငါးခုတွင် သဘာဝဘေးကယ်ဆယ်ရေးအတွက် ယွမ် ၃၇၈ သန်း (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၃ ဒသမ ၇၅ သန်းခန့်) ကို တရုတ်အစိုးရက ခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာ ကြေညာသည်။

ယင်းခွင့်ပြုငွေများကို သဘာဝဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်း၊ နောက်ဆက်တွဲသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးအတွက် စောင့်ကြည့်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်းအပါအဝင် အရေးပေါ်ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းများတွင် သုံးစွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းဝန်ကြီးဌာနက ၎င်း၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ယွမ် ၃၇၈ သန်းကို တရုတ်အလယ်ပိုင်းရှိ ဟူနန်ပြည်နယ်သို့ လှည့်ကောင်း၊ ယွမ် ၁၀၂ သန်းကို ယူနန်ပြည်နယ်သို့ လှည့်ကောင်း၊ ကျွန်တို့ပေမာဏကို ကျန်ရှိပြည်နယ်၊ ကိုကျိုးပြည်နယ်နှင့် ချုံကျင်း မြို့နယ်ပယ်သို့ လှည့်ကောင်း ခွဲဝေချထားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

ဝန်ကြီးဌာနသည် ယင်းဒေသများရှိ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှုပေးရန်အတွက် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ထိခိုက်ခံစားရသည့် ဒေသများသို့ စေလွှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား--ဆင်ဖွား
ဘာသာပြန် အောင်ဇော်လင်း

ပြည်တွင်းဖြစ် အဆင့်မြင့်သံချပ်ကာယာဉ်များ အီရန်ထုတ်ဖော်ပြသ

တီဟီရန် ဩဂုတ် ၁၃
အီရန်နိုင်ငံသည် ပြည်တွင်းဖြစ် အဆင့်မြင့်သံချပ်ကာယာဉ်များကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အခမ်းအနားတစ်ရပ်တွင် ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သံချပ်ကာယာဉ်များကို ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များကိုယ်တိုင် အီရန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲပြီး ထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အီရန်အစိုးရသည် Aras-2 ဟု အမည်ပေးထားသော ပြည်တွင်းဖြစ် စစ်ဘက်သုံးသံချပ်ကာယာဉ်ကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အခမ်းအနားတစ်ရပ်၌ အီရန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးအာမီဟာတာမီရှေ့မှောက်တွင် အီရန်တပ်မတော်လက်ဝယ်သို့

တရားဝင်လှူပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အီရန်၏ မဟာဗျူဟာမြောက် သံချပ်ကာယာဉ်သည် ကြမ်းတမ်းသော မြေပြင်အနေအထားတွင် ရွေ့လျားနိုင်မှု စွမ်းရည်မြင့်မားသလို အမျိုးမျိုးသော စစ်မြေပြင်များတွင် စစ်လက်နက်ကြီးများကိုလည်း တင်ဆောင်နိုင်စွမ်းရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း အီရန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

ထို့အပြင် အီရန်အစိုးရသည် Ra'ad ဟု အမည်ပေးထားသော တပ်ဖွဲ့ဝင်တင်ဆောင်သည့် အဆင့်မြင့် သံချပ်ကာယာဉ်တစ်စင်းကိုလည်း ဖော်ထုတ်ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ကိုးကား - ဆင်ဖွား
ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

မှောင်



ဖားကန်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၆၉၀၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ



ဘောက်နော်အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့် အတူ တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃ မူးယစ်တစ်ဖွဲ့(၃) မိုးညှင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖားကန်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာ နေ ဘောက်နော်၏နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ ငွေကျပ်သိန်း ၆၉၀၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၃၈၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ဘောက်နော်အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ရဲဖြန့်ကြား



ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၌ ၂၂ ဘီးတွဲယာဉ်တိမ်းမှောက်၊ တစ်ဦး သေဆုံး

ဝမ်းတွင်း ဩဂုတ် ၁၃ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကိုင်းကျေးရွာ အနီး ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၇၉/၅) နှင့် (၃၇၉/၆) အကြား၌ ဩဂုတ် ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၀ မိနစ်က မြန်မာဘီယာစည်များ တင်ဆောင်လာသော ၂၂ ဘီးတွဲယာဉ်မှာ လမ်းဘေးသို့ တိမ်းမှောက်ပြီး ယာဉ်ပေါ်ပါလာသူ အမျိုးသားတစ်ဦး အခင်းဖြစ်သည့်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကိုင်းကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၇၉/၅)

နှင့်(၃၇၉/၆) အကြား ရန်ကုန်မှ မန္တလေးသို့ ယာဉ်မောင်း အောင်ကိုထိုက် အင်းစိန်မြို့နယ်နေသူ မောင်းနှင်လာသည့် ၂၂ ဘီးယာဉ်သည် ကိုင်းကျေးရွာအနီးသို့အရောက်တွင် အရှိန်လွန်၍ လမ်း၏ဘက်ခြမ်းသို့ တိမ်းမှောက်ခဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ်ပါလာသူ ဝေယံထွန်းတွင် ဒဏ်ရာများရရှိပြီး အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရွှေတောင်ရဲစခန်းက အောင်ကိုထိုက်အား အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဌေးလှိုင်(ဝမ်းတွင်း)

လားရှိုး၌ ယာဉ်တစ်စီး ဓာတ်တိုင်ဝင်တိုက်

လားရှိုး ဩဂုတ် ၁၃ လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၈) ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး ဝိပဿနာဓမ္မရိပ်သာအဝင်လမ်းထိပ်၌ ဩဂုတ် ၁၃ ရက် နံနက် ၄ နာရီခွဲခန့်တွင် CROWN ယာဉ်တစ်စီး ဓာတ်တိုင်အား ဝင်တိုက်မိပြီး မီးလောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာသို့ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ (လားရှိုး)မှ ဒုဦးစီးမှူး ကိုကိုနိုင် ဦးစီးသည့် သန္ဓေမီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင် ရှစ်ဦး၊ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်တစ်စီး၊ လူနာ တင်ယာဉ်တစ်စီး၊ အမှတ်(၁၂)ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ ရဲအုပ်

ရာဇာ အဖွဲ့တို့နှင့် ပူးပေါင်းကာ မီးငြိမ်းသတ်၍ ယာဉ်အတွင်း ပိတ်မိနေသူအား ဆွဲထုတ်ကာ လားရှိုးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ခွဲစိတ်ကုသဆောင်သို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ကားကိုအရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ပလက်ဖောင်း ကိုကျော်၍ ဓာတ်တိုင်ကိုဝင်တိုက်မိရာမှ ဘက်ထရီပေါ်သို့ ဓာတ်ဆီကျ မီးလောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယာဉ်မောင်း အောင်ကျော်ဦး လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၇)နေသူမှာ သတိ မေး ဘယ်ခြေသလုံးမီးလောင်ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ) ရရှိကာ လားရှိုးမြို့မှရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ဟန်ဌေး(လားရှိုး)

လောင်းလုံးမြို့နယ် ညင်းမော်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲတွင် အဆိပ်သင့်မှုဖြစ်

ထားဝယ် ဩဂုတ် ၁၃ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး လောင်းလုံးမြို့နယ် ညင်းမော်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်းခွဲတွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျောင်း သား ကျောင်းသူများအား အားဆေးတိုက်ကျွေး ရာမှ အဆိပ်သင့်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်းခွဲရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀၀ အား အားဆေးတိုက်ကျွေးရာမှ ကျောင်းသား ကျောင်း သူ ၁၁၁ ဦးသည် ခေါင်းမူး၊ ဗိုက်အောင့်၊ အန်ခြင်း များ ဖြစ်ပေါ်ပြီး အဆိပ်သင့်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အဆိပ်သင့်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဇေယျသီရိ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့က လောင်းလုံး ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်၍ ဆေးကုသမှုခံယူ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ခိုးမှုဖြင့် တိမ်းရှောင်နေသူအား ဖမ်းဆီးရာမှ ဓားဖြင့်ပြန်လည်ရန်ပြုသဖြင့် ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီး

မိတ္ထီလာ ဩဂုတ် ၁၃ မိတ္ထီလာမြို့ အမှတ်(၂)နယ်မြေရဲစခန်းမှ အမှုဖြင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသူ အား ဖမ်းဆီးရာမှ ဓားဖြင့်ပြန်လည်ရန်ပြုသဖြင့် သေနတ်ဖြင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ် ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဩဂုတ် ၁၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၂၅ မိနစ်က မြို့ရဲစခန်းမှ

တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အားကစားကွင်းမြောက်ဘက်ချုံအတွင်း အမှုထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်နေသူ မိတ္ထီလာမြို့ ရန်မျိုးအောင်ရပ်ကွက်နေ ထင်လင်းအောင်(ခ) အငယ်ကောင်နှင့် အမျိုးသားနှစ်ဦးအား ဆိုင်ကယ်တစ်စီးဖြင့် တွေ့ရှိ၍ ပိုင်းဝန်း ဖမ်းဆီးရာ ထင်လင်းအောင်(ခ)အငယ်ကောင်က ရဲအုပ် ဇော်လတ်မျိုးအား ဓားဖြင့်ခုတ်ရန် ပြေးဝင်လာသဖြင့် သေနတ်ဖြင့် တစ်ချက်ပစ်ခတ်စဉ် ထွက်ပြေး သွား၍ လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ ညီညီအောင်(ခ)စည်သူမင်း ရန်မျိုးအောင်ရပ်ကွက် မိတ္ထီလာမြို့နေသူအား ကန္တာရချုံတောအတွင်းမှ လည်းကောင်း၊ ထင်လင်း အောင်(ခ)အငယ်ကောင်အား နေအိမ်၌ ဝဲဘက်ချိုင်းအောက်ဒဏ်ရာဖြင့် လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ကျော်(မလှိုင်)



တောင်သာမြို့ရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး ရန်အေး ဩဂုတ် ၁၀ ရက်က အထက မင်းစုရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မှုခင်းအသိပညာပေးခြင်း၊ မူးယစ် ဆေးဝါးအသိပညာပေးခြင်း၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု အသိပညာပေးခြင်းနှင့် ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများ ဆောင်ရွက် စဉ်။



မောင်တောမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၅၀၀ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၅၀၀ သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နံနက် ၁ နာရီခန့်တွင် ရေယာဉ် နှစ်စင်းဖြင့် မောင်တောမြို့နယ် ဦးစောလှကျွန်းတောင်ဘက်ထိပ်အနီး ၌ နတ်မြစ်အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ ပလတ်စတစ်ပုံးဖြင့် ကူးခတ်နေသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးအား တွေ့ရှိ၍ လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ မိုးရွာခြင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ နယ်နိမိတ်နီးကပ်နေခြင်းနှင့် ညအမှောင်ထုကို ရောက်ရှိနေ

ခြင်းတို့ကြောင့် ဖမ်းဆီးရမိခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားခဲ့သည်။ အဆိုပါနေရာအနီးတွင် ကျောပိုးအိတ်တစ်လုံးကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးရာ WY စာတန်းပါစိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၅၀၀ (တစ်ပြားလျှင် ၂၀၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၃၇၀) အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့၍ ငါးခွရနယ်မြေရဲစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အမှုဖွင့်စုံစမ်းလျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဟိုပင်ဘူတာနှင့် နန်းခွင်ဘူတာအကြား ကုန်ရထားတစ်စင်း လမ်းချော်မှုဖြစ်

မိုးညှင်း ဩဂုတ် ၁၃ ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် ဟိုပင်ဘူတာ နှင့် မိုးကောင်းမြို့နယ် နန်းခွင်ဘူတာအကြား ၌ ဩဂုတ် ၁၃ ရက် နံနက် ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်က ကုန်ရထားတစ်စင်း လမ်းချော်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ သဖြင့် အမှတ်(၅၅) အဆန်အထူးအမြန် ရထားမှာ ဟိုပင်ဘူတာတွင် ခေတ္တရပ်နားထား ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မန္တလေးမြို့ မြို့ဟောင်းဘူတာ မှ မြစ်ကြီးနားမြို့သို့ စက်ခေါင်းမောင်း ဦးရဲထွန်း

မောင်းနှင်လာသော စက်ခေါင်းအမှတ် DF- 1376 သည် မိုးညှင်းမြို့နယ် ဟိုပင်ဘူတာနှင့် မိုးကောင်းမြို့နယ် နန်းခွင်ဘူတာအကြား မိုင်တိုင်အမှတ်(၆၅၄/၁၄)နှင့်(၆၅၄/၁၅) အကြားအရောက်တွင် စက်ခေါင်းတွဲ၏နောက် ကိုးတွဲမြောက်ဖြစ်သော GBHAH 40823 ၏ ဘီးအမှတ်(၃ နှင့် ၅)မှာ သံလမ်းအတွင်း တစ်ပေခန့်ချော်ကျကာ ဘီးအမှတ်(၆)သည် သံလမ်းအပြင်ဘက် တစ်ပေခန့်ချော်ကျခဲ့သည်။ အဆိုပါလမ်းချော်ရာသို့ မိုးညှင်းမြို့

မြန်မာ့မီးရထားမှ အထူးရထားစက်ခေါင်း အမှတ် DD-1216 ဖြင့် တိုင်းစက်မှု အင်ဂျင်နီယာ ဦးသက်လွင်နှင့် လမ်းလုပ်သား ၂၅ ဦးတို့က မီးရထားစီးခရီးသည်များ အဆင် ပြေစွာ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ရထားလမ်းချော်မှုကြောင့် မန္တလေးမှ မြစ်ကြီးနားသို့ ထွက်ခွာလာသော အမှတ်(၅၅)အဆန်အထူးအမြန်ရထားသည် ဟိုပင်ဘူတာ၌ ရပ်နားထားခဲ့ရပြီး ရထား တွဲချော်မှုကြောင့် စက်ခေါင်းမောင်း၊ ရထား ဝန်ထမ်းများနှင့် ရထားပေါ်လိုက်ပါသူများမှာ တစ်စုံတစ်ရာ ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ နီတိုး

ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း၊ တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း၊ တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ်၊ ၂) ၁၃၈ ခုနှစ်၊ လ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ လ ရက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။ အခန်း (၁)

အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း၊ တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်-

- (က) နိုင်ငံတော် ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကိုဆိုသည်။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။
- (ဂ) ရေနံ (Petroleum) ဆိုသည်မှာ ဟိုက်ဒြိုကာဗွန်အရောအနှောဖြစ်သော ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်းလောင်စာ (Fossil Fuel) များကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရေနံစိမ်း (Crude Oil)၊ လေဆီ (Condensate) နှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ (Natural Gas) တို့ ပါဝင်သည်။
- (ဃ) ရေနံစိမ်း (Crude Oil) ဆိုသည်မှာ မြေအောက်မှရရှိသော သဘာဝအလျောက် ဖြစ်တည်လာသည့် ရေနံအရည် သို့မဟုတ် အခဲကိုသော်လည်းကောင်း၊ ယေယျာကျောက်မှထွက်ရှိသော အရည်ကိုသော်လည်းကောင်း၊ ဟိုက်ဒရိုဂျင်နှင့်ကာဗွန်ဒြပ်စင်များ အဓိကပေါင်းစပ်ပါဝင်သည့် ခြပ်ပေါင်းရည်ကိုသော်လည်းကောင်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ခြပ်ပေါင်းစုမှ အပူချိန်နှင့် ဖိအားအပြောင်းအလဲကြောင့် ဖြစ်တည်လာသည့် လေဆီ (Condensate) ကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။
- (င) သဘာဝဓာတ်ငွေ့ (Natural Gas) ဆိုသည်မှာ ရေနံတွင်းမှထုတ်ယူရရှိသော ဟိုက်ဒရိုဂျင်နှင့် ကာဗွန်ဒြပ်စင်များ ပေါင်းစပ်ပါဝင်နေသည့် အငွေ့အခြေအနေရှိသည့် ခြပ်ပေါင်းကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရေနံနှင့် အခြားခြပ်ပေါင်းများ ပါဝင်နေသော ဓာတ်ငွေ့စို၊ ယေယျာကျောက်မှထွက်ရှိသော အငွေ့ကိုသော်လည်းကောင်း၊ အခြားခြပ်ပေါင်းများ သဘာဝအလျောက် သို့မဟုတ် ပြုပြင်ဖယ်ရှားသဖြင့် ဖြစ်လာသည့် ဓာတ်ငွေ့ခြောက်၊ ဓာတ်ငွေ့တွင်းထိပ်မှထွက်သော ဓာတ်ငွေ့နှင့် ဓာတ်ငွေ့စိုမှ ခွဲခြားထုတ်ယူ၍ ကြွင်းကျန်ရစ်သော ကြွင်းကျန်ဓာတ်ငွေ့တို့လည်း ပါဝင်သည်။
- (စ) ရေနံလုပ်ငန်း (Petroleum Activity) ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသနှင့် ကမ်းလွန်ဒေသတို့တွင် ဆောင်ရွက်သည့် ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်းနှင့် တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ရေနံထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရေနံလုပ်ငန်းနှင့်ဆက်စပ်သော စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်း၊ ဒီဇိုင်းရေးဆွဲခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ အင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းများ၊ တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ဝယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ စနစ်တကျ ဖျက်သိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ရေနံလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်းလုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်သည်။
- (ဆ) ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း ဆိုသည်မှာ ရေနံခိုအောင်းမှု အလားအလာကောင်းမွန်သည့် ကျောက်လွှာအနေအထား ရှိ မရှိနှင့် ရေနံခိုအောင်းမှုကို စီးပွားဖြစ်ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ တို့ကို ဘူမိဗေဒ၊ ဘူမိရူပဗေဒ၊ ဘူမိဓာတုဗေဒနှင့်ပညာ သို့မဟုတ် အခြားခေတ်မီတိုးတက်သော နည်းပညာတို့ဖြင့် စူးစမ်းရှာဖွေခြင်းနှင့် စမ်းသပ်တိုင်းတာခြင်းတို့ကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရှာဖွေရေးတွင်းတူးခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်တွင်းတူးခြင်းတို့ မပါဝင်။
- (ဇ) ရေနံတူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် ရေနံခိုအောင်းမှုအလားအလာရှိပြီး စီးပွားဖြစ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် အထောက်အထားများ တွေ့ရှိသည့်အခါ ရေနံထုတ်ယူရန်အလို့ငှာ ကုန်းတွင်းတွင်ဖြစ်စေ၊

- ကမ်းလွန်ရေတိမ်ပိုင်း သို့မဟုတ် ကမ်းလွန်ရေကန်ပိုင်းတွင်ဖြစ်စေ မြေအောက်ကျောက်လွှာကို တွင်းတူးဖော်မှုနည်းပညာတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့် တူးဖော်ခြင်း၊ စမ်းသပ်ခြင်း၊ အကဲဖြတ်ခြင်းတို့ကိုဆိုသည်။
- (ဈ) ရေနံထုတ်လုပ်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ရေနံတူးဖော်၊ စမ်းသပ်ခြင်းမှ ထွက်ရှိလာသည့် ရေနံကို စီးပွားဖြစ်ထုတ်ယူရန် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအမံများချမှတ်၍ လူ့စွမ်းအား၊ စက်စွမ်းအား၊ နည်းပညာအကူအညီများဖြင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းကို ဆိုသည်။
- (ည) ခွင့်ပြုမိန့် ဆိုသည်မှာ ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်းနှင့် တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်အတွက်လည်းကောင်း၊ ရေနံထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်အတွက်လည်းကောင်း ဤဥပဒေအရ ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ကို ဆိုသည်။
- (ဋ) ရေနံလုပ်ကွက် (Block) ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသနှင့် ကမ်းလွန်ဒေသတို့တွင် ရေနံလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် ဗဟိုကော်မတီ၏ သဘောတူညီချက်အရ ဝန်ကြီးဌာနက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ကွက်နယ်နိမိတ်ကို ပိုင်းခြားသတ်မှတ်၍ အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ထားသော နယ်ပယ်အကျယ်အဝန်းကို ဆိုသည်။
- (ဌ) ကမ်းလွန်ဒေသ (Offshore) ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံပိုင်နက်ပင်လယ်နှင့် ပင်လယ်ဧကရာဇ်များဥပဒေတွင် ဖော်ပြထားသည့် ပိုင်နက်ပင်လယ်၊ ဆက်စပ်ဧကရာဇ်၊ သီးသန့်စီးပွားရေးဧကရာဇ်ရေတိမ်ပိုင်းတို့ကို ဆိုသည်။
- (ဍ) ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသ (Onshore) ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်းတွင်းပိုင်းရှိ မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်းအိုင်၊ မြေပြင်၊ တောတောင်စသည်တို့အပါအဝင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ကုန်းတွင်းပိုင်းနယ်နိမိတ် ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ထားသော နေရာဒေသအထိကို ဆိုသည်။
- (ဎ) ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း ဆိုရာတွင် အောက်ပါတို့ ပါဝင်သည်-
 - (၁) မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများ ဥပဒေအရ သို့မဟုတ် တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ ဖွဲ့စည်းထားသည့် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ကုမ္ပဏီ၊ နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီ၊ ပြည်ပကော်ပိုရေးရှင်း၊
 - (၂) အစုစပ်လုပ်ငန်းအက်ဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် အစုစပ်အသင်း၊
 - (၃) သမဝါယမအသင်းဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် သမဝါယမအသင်း။
- (ဏ) ဗဟိုကော်မတီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရဖွဲ့စည်းသော ရေနံလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးဗဟိုကော်မတီကို ဆိုသည်။
- (တ) ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ထ) ဦးစီးဌာန ဆိုသည်မှာ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ စီမံရေးဦးစီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ဒ) စစ်ဆေးရေးအရာရှိချုပ် ဆိုသည်မှာ ဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ကို ဆိုသည်။
- (ဓ) မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ဆိုသည်မှာ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင်ရှိသော နိုင်ငံပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွင်း ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း၊ တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်းဌာနကို ဆိုသည်။
- (န) ရေနံလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိသူ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိသူကို ဆိုသည်။
- (ပ) ရေနံလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူ (Operator) ဆိုသည်မှာ ရေနံလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိသူက ယင်း၏ကိုယ်စား ဦးစီးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုကို ဆိုသည်။

အခန်း (၂) ရည်ရွယ်ချက်

- ၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
 - (က) ရေနံသယံဇာတသဘာဝအရင်းအမြစ်များအား ကောင်းမွန်သော

- စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့်တင်ခြင်းဖြင့် ရေနံလုပ်ငန်းများကို အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက် ရှေးရှုဆောင်ရွက်ရန်၊
- (ခ) စွမ်းအင်ဆိုင်ရာမူဝါဒများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသနှင့် ကမ်းလွန်ဒေသတို့တွင် ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း၊ တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းတို့ကို စနစ်တကျပြုလုပ်ရန်၊
- (ဂ) ရေနံသယံဇာတကို ပြည်တွင်း၌ ဖူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရန်နှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေရရှိစေရန်၊
- (ဃ) ရေနံလုပ်ငန်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုစေရန်၊
- (င) ရေနံလုပ်ငန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊
- (စ) မြန်မာနိုင်ငံသားများ၏ ရေနံလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်ကို နိုင်ငံတကာအဆင့်သို့ မြှင့်တင်ပေးရန်၊
- (ဆ) ရေနံလုပ်ငန်းများတွင် မြန်မာနိုင်ငံသားကုမ္ပဏီများ ပိုမိုထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်။

အခန်း (၃) ဗဟိုကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ

- ၄။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည်-
 - (က) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ထိရောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အလို့ငှာ ဗဟိုကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်းဖွဲ့စည်းရမည်-

(၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊	ဥက္ကဋ္ဌ
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန	
(၂) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး	အဖွဲ့ဝင်
ဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	
(၃) စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၄) နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၅) ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၆) သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၇) စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၈) စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၉) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၁၀) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ စီမံရေးဦးစီးဌာန	အတွင်းရေးမှူး
(၁၁) ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း	အတွင်းရေးမှူး
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဖွဲ့စည်းသည့် ဗဟိုကော်မတီကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။
- ၅။ ဗဟိုကော်မတီ၏လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
 - (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ရေနံလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ မူဝါဒများ ချမှတ်ပေးခြင်း၊
 - (ခ) ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတို့နှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
 - (ဂ) ရေနံလုပ်ကွက်သတ်မှတ်ရေးနှင့် ရေနံလုပ်ကွက် လုပ်ကိုင်ခွင့် လျှောက်ထားမှုများ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လမ်းညွှန်မှုပြုခြင်း၊
 - (ဃ) ရေနံစူးစမ်းရှာဖွေခြင်းနှင့် တူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသည့် အရည်အချင်းပြည့်မီသော ကုမ္ပဏီနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအား တင်ဒါစနစ်ဖြင့်ခေါ်ယူ၍ လျှောက်ထားလာမှုများအပေါ် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ရွေးချယ်စေရေးအတွက် လမ်းညွှန်မှုပြုခြင်း၊
 - (င) ရေနံလုပ်ကွက်များတွင် မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်ရန် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းကို ရေနံလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် သဘောတူညီချက်ပေးခြင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

Drone အသုံးပြု၍ ဆေးဖျန်းနေမှု ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ ကြည့်ရှု

ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံတောင်သူများ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ စနစ်တကျမောင်းနှင်တတ်စေရန်အတွက် လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာမောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု(အခြေခံ) သင်တန်း (၁/၂၀၁၉) ဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဒီဇင်ဘာမြို့နယ် အမှတ်(၆၆) စက်မှုလယ်ယာစခန်းခွဲ၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ ကြည့်ရှုအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် လက်မှုလယ်ယာမှ စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ကူးပြောင်းလျက်ရှိရာ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တောင်သူများ လက်ဝယ်တွင်ရှိသော လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများကို စနစ်တကျ အသုံးပြုနိုင်အောင် သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေး လျက်ရှိကြောင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန

ဦးစီးမှူး ဦးရဲမြင့်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းရည်ရွယ်ချက် နှင့် စက်မှုလယ်ယာလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးဘော်စံကိုက သင်တန်းသားများအတွက် သင်ထောက် ကူသင်ရိုးမှတ်စုစာအုပ်များကို သင်တန်းသားတစ်ဦးထံ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ခင်းကျင်းပြသ ထားသော လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ၊ အသုံးပြုမှု အခြေအနေများကို ပြည်နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူးဦးရဲမြင့်က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် စက်မှု လယ်ယာစခန်းခွဲအတွင်းစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ Drone အသုံးပြု၍ ဆေးဖျန်းခြင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုပြီး တောင်သူများ လိုအပ်ပါက ငှားရမ်းအသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရီရယ်(ဒီဇင်ဘာ)



ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့် ကျုံးမြို့ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့

ဘားအံ ဩဂုတ် ၁၃

ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကျုံးမြို့တွင် မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူနေအိမ်များသို့ ရေများဝင်ရောက် နစ်မြုပ်ခဲ့သဖြင့် ဩဂုတ်လပထမပတ်မှစတင်ပြီး ယာယီရေဘေးစခန်းတွင် ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိရာ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများသည် ဩဂုတ် ၁၂ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲက ရေဘေးစခန်းဖွင့်လှစ်ထားသည့် အထက်တွင် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားပြီး စားနပ်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သည်။

ကျုံးမြို့တွင် အမှတ်(၁၊ ၂၊ ၃၊ ၄) ရပ်ကွက်

များ ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့ရာ အထက်တန်းကျောင်း ယာယီရေဘေးစခန်းတွင် အိမ်ထောင်စု ၃၁၇ စုအတွက် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ဆန်ငါးပြည်၊ ဆီနှင့် ငါးသေတ္တာတို့ကိုလည်းကောင်း၊ တစ်ဦးချင်းစီအတွက် ကရင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ထောက်ပံ့သော ကြက်ဥနှင့် အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသော အသင့်စားခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များ၊ မုန့်နှင့် ပဲနို့များကိုလည်းကောင်း ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

MSME Agency Action Plan ဖော်ထုတ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

ဗဟိုအသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး (MSME) အေဂျင်စီနှင့် နေပြည်တော် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အေဂျင်စီတို့ ပူးပေါင်း၍ နေပြည်တော် MSME Agency Action Plan ဖော်ထုတ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ပျဉ်းမနားမြို့ မင်္ဂလာ

ဗျူဟာသာသနာ့ဗိမာန်၌ ကျင်းပသည်။ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဒေါက်တာ မျိုးအောင်က ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ အတွင်းရှိ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် Mass Production နည်းနေသေးပြီး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများသာ အများအပြား ရှိပါကြောင်း၊ ဈေးကွက်ရရှိနိုင်မှု အလားအလာကောင်းများရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ခြင်း နည်းပညာရရှိမှု ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်ခြင်းနှင့် ငွေကြေးထောက်ပံ့

မှုများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် SME ကဏ္ဍကို တိုးတက်စေမည့် အထိရောက်ဆုံး နည်းလမ်းများအား ရှာဖွေနိုင်ရေးအတွက် နေပြည်တော် MSME Agency အဖွဲ့ဝင်များအားလုံးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားရမှာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ MSME Agency ဥက္ကဋ္ဌ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးက ဗဟိုအသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီနှင့် နေပြည်တော် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီတို့ ပူးပေါင်းကာ MSME Agency Action Plan ဖော်ထုတ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် နေပြည်တော် အတွင်းရှိအသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပူးပေါင်းကာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းများ ဆွဲဆောင်ရန် ဩဂုတ် ၁၃ ရက်မှ ၁၄ ရက် အထိ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။(စိုးမိုး/ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးမြို့၌ ရေသန့်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

မန္တလေး ဩဂုတ် ၁၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရေသန့်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမှူး၍ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် ကောင်းမွန်သော ရေသန့်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲနှင့် ရေသန့်လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ဆိုင်ရာပြပွဲကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် လမ်း ၃၀ နှင့် ၇၈ လမ်းထောင့်ရှိ Hotel Marvel ပင်းယခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ရေသန့်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသန်းက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာနီနီအေးက ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်ပြီး FDA ထောက်ခံချက်ပါ

ကောင်းမွန်သောလုပ်ငန်းစဉ်များဖြင့် ထုတ်လုပ်သော ရေသန့်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပေါ်လာရေးကိုလည်းကောင်း၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ အောင်သူက ရေသန့်လုပ်ငန်းရှင်များလိုက်နာရမည့် ဆောင်ရန်များကိုလည်းကောင်း၊ ရေသန့်ထုတ်လုပ်မှုပညာရှင် ဦးမြတ်ထူးက ကောင်းမွန်သောနည်းစနစ်များဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်ပြီး နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီရေသန့်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးတို့ကို ဟောပြောဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာသည့် ရေသန့်လုပ်ငန်းရှင်များ၏ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ရေသန့်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စက်ပစ္စည်းများနှင့် ထုတ်လုပ်မှုနည်းစနစ်များ ပြပွဲကိုကျင်းပရာ တက်ရောက်လာသည့် ရေသန့်လုပ်ငန်းရှင်များက ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ (မောင်ပြည့်သူ/မန္တလေး)

စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိရေး မြတ်မြို့၌ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

မြတ် ဩဂုတ် ၁၃
သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် မွန်ပြည်နယ်နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး နေရာအချို့တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများ၊ တောင်ပြိုမှု များ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးအခက်အခဲများကြောင့် မြတ်မြို့၌ ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိရေးအတွက် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စားသောက်ကုန်များ ရောင်း

ချနေသည် ဆိုင်များ၊ ဈေးများသို့ ကွင်းဆင်း၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး မေတ္တာရပ်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
“ပြည်သူတွေဒုက္ခရောက်နေတဲ့နေရာမှာ ကုန် သည်တွေကလည်း အားလုံးဝိုင်းဝန်းပြီး နိုင်ငံသား အချင်းချင်း စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်နဲ့ အကျိုးအမြတ်တစ်ခုတည်းမကြည့်ဘဲ အားလုံး ဝိုင်းပြီးကူညီပေးတဲ့အနေနဲ့ လုပ်ဆောင်ပေးစေချင် ပါတယ်” ဟု စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ကိုက ပြောသည်။

စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချလျက်ရှိသော ဈေးကြီးများ၊ ကြက်ဥလက်လီလက်ကားရောင်းချ နေသော ထူးထူးတိုး ဥစားကြက်မွေးမြူရေးမြို့ ရေခဲခန်းဆန်အရောင်းဆိုင်များ၊ ကုန်စိမ်းလက်လီလက်ကား အရောင်းဆိုင်များ၊ ကုန်ခြောက်လက်လီ လက်ကား အရောင်းဆိုင်များအား စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ကိုနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက လက်ရှိရောင်းချနေသော ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိရေးအတွက် ဈေးကစားမှုမရှိစေရေး ဆိုင်ပိုင်ရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမေတ္တာရပ်ခံ ခဲ့ကြသည်။

“အရောင်းအဝယ်အနေနဲ့ အဆင်ပြေသလိုပဲ ရောင်းနေပါတယ်။ အများကြီးတင်မရောင်းပါဘူး” ဟု ဆိပ်ငယ်ဈေးတွင်ကုန်စိမ်းရောင်းနေသူ ဒေါ်စန်းဝင်းက ပြောသည်။

မြတ်မြို့တွင် ဆန်တင်ပို့ရောင်းချမှုအနေဖြင့် ဧရာဝတီတိုင်းက ရေလမ်းခရီးဖြင့် တိုက်ရိုက်လာ သည့်အတွက်အခက်အခဲမရှိကြောင်း၊ ဆန်များရှိ နေ၍ ဈေးမတက်နိုင်ကြောင်း ဆန်ဆိုင်မှ ဒေါ်စိုးစိုး က ပြောကြားသည်။

မြတ်မြို့သည် တနင်္သာရီမြို့နှင့် ကျွန်းစုမြို့သို့ ကုန်စည်များ ဖြန့်ဖြူးပေးနေသည့် မြို့ဖြစ်သည့် အတွက် မြတ်မြို့တွင် ဈေးတက်ပါကကျန်သည့် မြို့နယ်များပါ ဈေးတက်သွားနိုင်ကြောင်း စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီထံမှ သိရသည်။

ခိုင်ထူး (ပြန်/ဆက်)



မကွေးမြို့နယ်တွင် အိမ်သာကျင်းတူးရာမှ ONE RUPEE INDIA ဒင်္ဂါး ၉၄၉ ပြားတွေ့ရှိ

မကွေး ဩဂုတ် ၁၃
မကွေးမြို့နယ် နံကပ်ကျွန်းကျေးရွာအုပ်စု သရက်ပင်ကွက်ကျေးရွာနေ ဦးစန်းဝင်း၊ ဒေါ်ဝါဝါဝင်းတို့၏ နေအိမ်တွင် အိမ်သာကျင်းတူးရာမှ ONE RUPEE INDIA ဒင်္ဂါး ၉၄၉ ပြားကို (၁၂ လက်မ x ၃ ဒသမ ၅ လက်မ x ၅ လက်မ) သံသေတ္တာဟောင်းဖြင့်ထည့်လျက် မြေအောက်ခြောက်ပေခန့် အနက်၌ ဩဂုတ် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက တွေ့ရှိခဲ့သည်။

ဒင်္ဂါးပြားများမှာ ၁၈၈၄ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား တစ်ပြား၊ ၁၉၀၃ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၉ ပြား၊ ၁၉၀၄ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၄၀ ပြား၊ ၁၉၀၅ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၃၅ ပြား၊ ၁၉၀၆ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၈၁ ပြား၊ ၁၉၀၇ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၇၁ ပြား၊ ၁၉၀၈ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၃ ပြား၊ ၁၉၀၉ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ခြောက်ပြား၊ ၁၉၁၀ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ခြောက်ပြား၊ ၁၉၁၁ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ခြောက်ပြား၊ ၁၉၁၂ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၇၉ ပြား၊ ၁၉၁၃ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၀၂ ပြား၊ ၁၉၁၄ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၀ ပြား၊ ၁၉၁၅ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၂ ပြား၊ ၁၉၁၆ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၅၉ ပြား၊ ၁၉၁၇ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၁၁ ပြား၊ ၁၉၁၈ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၅၇ ပြား၊ ၁၉၁၉ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၁၀၇ ပြား၊ ၁၉၂၀ ခုနှစ်ပါ ဒင်္ဂါးပြား ၂၀ နှင့် ခုနှစ်မသဲကွဲ ရောရာအပြား ၂၀ စုစုပေါင်း ဒင်္ဂါးပြား ၉၄၉ ပြား ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဒင်္ဂါးပြားများတွေ့ရှိမှုကို သရက်ပင်ကွက်ကျေးရွာနေ ဦးစန်းဝင်းနှင့် နံကပ်ကျွန်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ သတင်းပေးပို့မှုအရ ဩဂုတ်

၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှဆန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်ချိုလတ်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးသက်လွင်တို့က သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာနသို့ လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် သတင်းပေးပို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခ.စ)



စစ်ကိုင်းမြို့တွင် ပထမအကြိမ် ကျောက်မျက်ရတနာအရောင်းပြပွဲ ကျင်းပမည်

စစ်ကိုင်း ဩဂုတ် ၁၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့တွင် ပထမ အကြိမ် ကျောက်မျက်ရတနာ အရောင်းပြပွဲကြီး ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (စစ်ကိုင်း) မှ သိရသည်။

အဆိုပါ ကျောက်မျက်ရတနာ အရောင်းပြပွဲကို ဩဂုတ် ၂၈ ရက်မှစက်တင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ဝမ်းကျက် တိုင်တိုင် စစ်ကိုင်းခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းရှိ ထက်ကျော်ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းဝင်း အတွင်း ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်မျက်ရတနာ

လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(စစ်ကိုင်း)မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြီးက ပြောသည်။

“စစ်ကိုင်းမှာ မြန်မာ့ငွေနှံရောင်းချတဲ့ကျောက်စိမ်း ပြပွဲလုပ်မှာပါ။ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်က ကျောက်စိမ်း လုပ်ငန်းရှင်တွေဟာ မန္တလေးမြို့၊ နေပြည်တော် ဖားကန့်မှာ သွားရောက်ဝယ်ရတယ်။ ဒီလိုဝယ်ရတဲ့ အတွက် ကုန်ကျစရိတ်တွေ၊ အချိန်တွေများစွာ ပေးရတယ်။ စစ်ကိုင်းမှာ ဝယ်ယူနိုင်တဲ့အတွက် အချိန်ကုန် ငွေကုန်သက်သာမယ်။ ကျောက်စိမ်း အတွဲ လော့တစ်ထောင်ကျော်လောက်ကို ရွေးချယ် ပြီး ဝယ်ယူပိုင်ခွင့်ရရှိမှာပါ” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။
စစ်ကိုင်းမြို့နယ်အတွင်း ကျောက်စိမ်းလုပ်ငန်း

လုပ်ကိုင်နေသူများ ကုန်ကြမ်းလွယ်ကူစွာရရှိစေ ရေး၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရရန်ပုံငွေရရှိရေး၊ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရေး စသည့် ရည်ရွယ်ချက် များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း (စစ်ကိုင်း) မှ သိရသည်။ စစ်ကိုင်းမြို့တွင် ကျောက်မျက်ရတနာ အရောင်းပြပွဲကို ဒီဇင်ဘာလ တွင် ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်လျှင် နှစ်ကြိမ် နှစ်စဉ်ကျင်းပသွားရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (စစ်ကိုင်း) မှ သိရသည်။

ခိုင်ဇေယျ

တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

အားကစားအသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန် မြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ အားကစားအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ နည်းပြ၊ နည်းစနစ်မှူး ဦးမြတ် သူက အားကစားသိပ္ပံအခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာများကို ဟောပြောခဲ့ပြီး ကျောင်း အတွက် အားကစားထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကိုဘုန်း(ပြန်/ဆက်)

မြောင်းမြမြို့နယ်တွင် မှုခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေး မြောင်းမြ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့နယ် ပွတ်ခရိုင်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းရှိ ဇေယျာသီရိဓမ္မာရုံ၌ ဩဂုတ် ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မှုခင်း ကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပသည်။

မြောင်းမြမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီရဲမှူးဝင်းဌေးက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဆက်သွယ်သောမှုခင်းများ၊ လူမှုကွန်ရက် Facebook နှင့်ဆက်သွယ်သော မှုခင်းများအကြောင်းနှင့် ရန်မနိုင်နယ်မြေ ရဲစခန်းမှူး ဒု-ရဲအုပ် မြတ်ကိုကိုက လူကုန်ကူးမှုနှင့်ပတ်သက်သောမှုခင်းများ၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုမဖြစ်ရေး ကာကွယ်ရမည့် နည်းလမ်းများကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အောင်မင်း (မြောင်းမြ)

လမ်းမတော်မြို့နယ်တွင် မှုခင်းအသိပညာပေး

ရန်ကုန် လမ်းမတော်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ မြို့မစခန်းမှူး ဒု-ရဲမှူးညွန့်ဝင်းနှင့် နယ်ထိန်း ခေါင်းဆောင် ဒု-ရဲအုပ်သက်ဇော်ဦးတို့သည် ဩဂုတ် ၁၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲ က လမ်းမတော်မြို့နယ် အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် ရပ်ကွက် နေ ပြည်သူများအား မှုခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ဆွေ (ရွှေတံတား)

ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ဗဟိုဗဟိုမြက်နှင့် မအူပျိုးပင်များစိုက်ပျိုး

ပွင့်ဖြူ ဩဂုတ် ၁၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း မုန်းချောင်းကမ်းပါးပြိုကျမှု အန္တရာယ်လျော့နည်းသက်သာစေရန်အတွက် ဗဟိုဗဟိုမြက်နှင့် မအူပျိုးပင် များ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခြင်းကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် ညနေ ၃ နာရီက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ယောစကျေးရွာ မုန်းချောင်းကမ်းပါးတစ်လျှောက်တွင် စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ မုန်းချောင်းကျေးရွာများသည် နှစ်စဉ် မိုးတွင်း ကာလများတွင် ကမ်းပြိုမှုအန္တရာယ်များ ကျရောက်လေ့ရှိကြောင်းသိရ၍ ယခုနှစ်တွင် မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ မုန်းချောင်းအနီးကျေးရွာများဖြစ် သည့် ယောစကျေးရွာ၊ ရွာသစ်ကျေးရွာ၊ ပိန္နဲတောကျေးရွာ၊ သရက်အုပ် ကျေးရွာနှင့် သံဘိုကျေးရွာတို့တွင် မုန်းချောင်းကမ်းပါးပြိုကျမှုအန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရန်အတွက် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ယူကလစ်ပင်နှင့် ဗဟိုဗဟိုမြက် မျိုးများကို ကျေးရွာနေပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ စိုက်ပျိုးထားကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအဖွဲ့ (PDO) မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ယောစ ကျေးရွာဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ မုန်းချောင်းကမ်းပါးတစ်လျှောက် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ဗဟိုဗဟိုမြက် ၄၂၅ ပင်၊ မအူပျိုးပင် ၇၅ ပင် စုစုပေါင်း အပင် ၅၀၀ အား တပျော်တပါးစုပေါင်းစိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)



ပြည်သူ့အရေး လွှတ်တော်ဖော်စုအဖွဲ့

ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီသည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ထဲတွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြေကြားခဲ့သည့် မေးခွန်းများ၊ အဆိုများ၊ ကတိများ၊ တာဝန်ခံချက်များကို အဓိကစိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကော်မတီတစ်ဖွဲ့ဖြစ်ပြီး အဆိုပါကော်မတီ၏ဆောင်ရွက်ချက်များကို ယခုတစ်ပတ် လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

အစိုးရရဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးတွေ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းတွေက လွှတ်တော်ထဲမှာ ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ မေးမြန်းချက်တွေထဲက ကတိဖြစ်တဲ့ အချက်တွေကို စိစစ်ပြီး တင်ပြရတဲ့ တာဝန်ရှိပါတယ်

ဒေါက်တာမောင်မြင့်

အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၁၅ (က)၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၂၄၊ နည်းဥပဒေ ၉၆၊ ၉၇၊ ၁၀၀ အရ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ကော်မတီသည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ထဲတွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြေကြားခဲ့သည့် မေးခွန်းများ၊ အဆိုများ၊ ကတိများ၊ တာဝန်ခံချက်များကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ ၉၆ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို အဓိကစိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ယခုကဲ့သို့ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - နန္ဒာဝင်း

ဒေါက်တာမောင်မြင့်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမဲဆန္ဒနယ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်
များ စိစစ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ



ဒေါက်တာမောင်မြင့်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊
ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

ကျွန်မတို့ ကော်မတီမှာ ပါတီ ငါးခုက ကိုယ်စား
လှယ်တွေနဲ့ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်တွေ
အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင် ၁၇ ဦး ပါဝင်ပါတယ်။ ကော်မတီ
ဥက္ကဋ္ဌအနေနဲ့ လိုအပ်ရင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တွေကို
အပြောင်းအလဲလုပ်လို့ ရပါတယ်။

ကျွန်မတို့ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့်
တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီမှာ တာဝန်လေးခု
ရှိပါတယ်။ အစိုးရရဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးတွေ၊
ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းတွေက လွှတ်တော်
ထဲမှာ ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ မေးမြန်းချက်တွေထဲက
ကတိဖြစ်တဲ့ အချက်တွေကို စိစစ်ပြီးတင်ပြရတဲ့ တာဝန်
ရှိပါတယ်။ နောက်ပြီး ပေးထားတဲ့ကတိတွေကို
ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့တွေက လိုက်နာမှု ရှိ၊ မရှိကို
စိစစ်ပြီး အစီရင်ခံစာ တင်ပြရတာဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထား
တဲ့ကတိကို လုပ်ဆောင်တာ ဘယ်အခြေအနေအထိ
ရောက်သွားပြီလဲ၊ သတ်မှတ်ထားတဲ့ကာလမှာ
ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ ရှိ၊ မရှိကို အစီရင်ခံစာ
ရေးရတာဖြစ်ပါတယ်။

မျက်မြင်အခြေအနေသွားရောက်လေ့လာ
နောက်တစ်ချက်က လွှတ်တော်ကို အစီရင်ခံစာ
တင်ပြီးရင် ဒေသတွေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရပါတယ်။
ဒါကတော့ ကျွန်မတို့ မဖြစ်မနေလုပ်ဆောင်ရတာ ဖြစ်ပါ
တယ်။ ဒုတိယတာဝန်ကတော့ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့
ဥပဒေ ၁၄ ခုကို စိစစ်ရပါတယ်။ ဒီဥပဒေတွေက ခေတ်
နဲ့ လျော်ညီရဲ့လား၊ ပြုပြင်စရာရှိသလားဆိုတာတွေကို
စိစစ်ရတဲ့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ ပြီးတော့ ကျွန်မတို့
ကော်မတီအနေနဲ့ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့
ဘတ်ဂျက်တွေကို စိစစ်ရပါတယ်။ အဲဒီအခါမှာ
ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ခွင့်ပြုချက်နဲ့ ကာကွယ်ရေး
ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်မှာရှိတဲ့ အရပ်ဘက် စက်ရုံ
တွေကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ဒါမှသာ ဘတ်ဂျက်
စိစစ်ရာမှာ တကယ်လိုအပ်ချက်တွေကို မျက်မြင်

အခြေအနေသိရအောင် သွားရောက်လေ့လာတာ
ဖြစ်ပါတယ်။

စုစုပေးစည်း ညှိညှိနှိုင်းနှိုင်း
နောက်တစ်ခုက တပ်မြို့စည်ပင်ဘတ်ဂျက်ကို စိစစ်
ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်
မှာရှိတဲ့ တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေးကို စစ်ရပါတယ်။
တစ်နိုင်ငံလုံးဆိုရင် တပ်မြို့စည်ပင် ၁၁ ခုရှိပြီး အဲဒါတွေကို
စစ်ဆေးရပါတယ်။ အဲဒီလို စစ်ဆေးပြီး အစီရင်ခံစာ
တင်ရာမှာ အဲဒီအစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
တွေက ဆွေးနွေးလို့ရပါတယ်။ ထင်မြင်ယူဆချက်တွေ၊
အကြံပေးချက်တွေ ပြောလို့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့
အစီရင်ခံစာကို ပြင်ဆင်ခွင့် မရှိပါဘူး။

လွှတ်တော်ကို အစီရင်ခံစာ အချိန်မီတင်ရပါတယ်။
အဲဒီလိုမတင်နိုင်ရင် ကြားဖြတ်အစီရင်ခံစာအနေနဲ့
တင်လို့ရပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ကော်မတီမှာ ပါတီစုံပါဝင်ပါ
တယ်။ ကိုယ်စားလှယ်တွေက စုစုပေးစည်း ညှိညှိနှိုင်းနှိုင်း
နဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတဲ့အတွက် အခက်အခဲတွေ သိပ်မရှိဘဲ
အောင်အောင်မြင်မြင်နဲ့ လုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တာ
ဖြစ်ပါတယ်။

ရုံးအဖွဲ့နဲ့ ကော်မတီဝင်တွေ အစည်းအဝေးလုပ်ပြီး ကြယ်ပွင့်
ပြ၊ ကြယ်ပွင့်မပြ၊ အဆိုနဲ့ပတ်သက်တာတွေကို သက်ဆိုင်ရာ
ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်
အဖွဲ့အစည်းတို့က အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို
လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ဖိတ်ကြားပြီး လုပ်ငန်းတွေရဲ့
ကတိနဲ့ ပတ်သက်တာတွေကို ညှိနှိုင်းစည်းဝေးဆောင်ရွက်ရတာ
ဖြစ်ပါတယ်။



ဦးတိုး
ချီဖွေမဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်
များ စိစစ်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး

ဦးတိုး
ချီဖွေမဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ
စိစစ်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး

ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီမှာ လေ့လာသူ နှစ်ဦး
အပါအဝင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ၁၇ ဦး ရှိပါတယ်။ ကြယ်ပွင့်
ပြမေးခွန်း စိစစ်ရေးအဖွဲ့၊ ကြယ်ပွင့်မပြမေးခွန်း စိစစ်ရေး
အဖွဲ့၊ အဆိုစိစစ်ရေးအဖွဲ့၊ လုပ်ငန်းလက်ကျန်စိစစ်ရေးအဖွဲ့နဲ့
တိုင်ကြားစာစိစစ်ရေးအဖွဲ့ ငါးဖွဲ့ခွဲပြီး လုပ်ငန်းတာဝန်
ကိုရပ်ကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်ကြပါတယ်။

ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးလုပ်ဆောင်
အဲဒီလုပ်ငန်းကိုရပ်ထဲမှာ အဓိကကတော့
လွှတ်တော်မှာ ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းကို ကိုယ်စားလှယ်
ကိုယ်တိုင်မေးခြင်း၊ စာဖြင့်ကြယ်ပွင့်မပြ မေးခွန်းမေးမြန်း
ခြင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံးက ပြည်သူတွေအတွက် အကျိုးရှိမယ့်
အဆိုတွေကို တင်သွင်းခြင်း၊ မေးခွန်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကတိ
တွေ ညှိနှိုင်းဖို့ သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီးနဲ့ အစည်းအဝေး
ပြုလုပ်ခြင်း၊ ကော်မတီကို ရောက်ရှိလာတဲ့ လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ်တွေ မိမိရဲ့မဲဆန္ဒနယ်ကလုပ်ငန်းတွေ
အဆင်မပြေမှုကို တိုင်ကြားစာအနေနဲ့ တက်လာခြင်း၊
ပြင်ပပြည်သူတွေထံမှ တိုင်ကြားစာတက်လာခြင်းတွေဖြစ်
ပါတယ်။ အဲဒီတိုင်ကြားစာတွေထဲက အချို့က ကွင်းဆင်း
စစ်ဆေးဖို့ လိုတာတွေရှိပါတယ်။ အဲဒီကိစ္စတွေကိုကော်မတီ
အနေနဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ခွင့်ပြုချက်အရ အဖွဲ့တွေဖွဲ့ပြီး
ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတာတွေ လုပ်ဆောင်ပါတယ်။

အဲဒီကိစ္စတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကို
အစီရင်ခံစာတင်သွင်းရတာ ရှိပါတယ်။ ဒီနေ့အထိ
အစီရင်ခံစာ ခြောက်ကြိမ် တင်သွင်းနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။
ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီကို တာဝန်ပေးထားတဲ့
ကာကွယ်ရေးဥပဒေ ၁၄ ခုကို လေ့လာသုံးသပ်နေပြီး
လွှတ်တော်က တာဝန်ချထားတဲ့ ကာကွယ်ရေးဘတ်ဂျက်
ကိုလည်း စိစစ်တဲ့လုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ဆောင်ကြပါတယ်။
ရုံးအဖွဲ့နဲ့ ကော်မတီဝင်တွေ အစည်းအဝေးလုပ်ပြီး ကြယ်ပွင့်
ပြ၊ ကြယ်ပွင့်မပြ၊ အဆိုနဲ့ပတ်သက်တာတွေကို

သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီး၊
ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းတို့က အဆုံးအဖြတ်
ပေးနိုင်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ခွင့်ပြုချက်နဲ့
ဖိတ်ကြားပြီး လုပ်ငန်းတွေရဲ့ ကတိနဲ့ ပတ်သက်တာ
တွေကို ညှိနှိုင်းစည်းဝေး ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။

တိုင်ကြားစာများ စိစစ်
အဲဒီအထဲမှာ ဒီနေ့အထိ ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်း
စုစုပေါင်း ၁၄၆၅ ခုရဲ့ မေးခွန်းနဲ့ ကတိတွေကို စိစစ်
ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ စာနဲ့မေးမြန်းတဲ့ ကြယ်ပွင့်မပြ
မေးခွန်း ၅၉၃၄ ခုကိုလည်း စိစစ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။
တစ်နိုင်ငံလုံးအကျိုးရှိမယ့် အတည်ပြုထားတဲ့အဆိုနဲ့
မှတ်တမ်းတင်အဆို စုစုပေါင်း ၁၀၅ ခု ရှိပါတယ်။
ကော်မတီကို ရောက်ရှိလာတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်တိုင်ကြား
စာနဲ့ ပြင်ပပြည်သူတွေရဲ့တိုင်ကြားစာတွေကို ပြန်လည်
စိစစ်ပါတယ်။ ကိုယ်စားလှယ်ရဲ့တိုင်ကြားစာကို ဝန်ကြီး
ဌာနနဲ့ ပြန်လည်ညှိနှိုင်းပေးပါတယ်။ တိုင်ကြားစာ
စုစုပေါင်း ၂၅၁ ခုမှာ ကိုယ်စားလှယ်ရဲ့တိုင်ကြားစာ ၁၀၈ ခုနဲ့
ပြင်ပပြည်သူတွေရဲ့တိုင်ကြားစာ ၁၄၅ ခု ရှိပါတယ်။ ပြင်ပ
တိုင်ကြားစာတွေကို သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီးကို
ပေးပို့ပြီး တိုင်ကြားသူတွေထံကို မိတ္တူပြန်လည်ပေးပို့
ပါတယ်။ ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ တိုင်ကြားစာအပေါ်
လိုအပ်ချက်အရ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပါတယ်။

ဦးထွန်းထွန်း
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ
စိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်

အခု ဒေသပုံမှန်အစည်းအဝေးအထိ အဆိုပေါင်း
၄၆ ခု တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးတဲ့
အဆိုပေါင်း ၂၀၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ ၂၆ ခု ရှိပါတယ်။ အချို့
အဆိုတွေက ချက်ချင်းဆောင်ရွက်ရတာရှိသလို အချို့
အဆိုတွေကို အချိန်ယူရေရှည်ဆောင်ရွက်ရတာတွေ
လည်း ရှိပါတယ်။ ချက်ချင်းဆောင်ရွက်ရမယ့် အဆိုတွေ
ထဲမှာ ဥပမာအနေနဲ့ပြောရမယ့်ဆိုရင် ဒေါ်ပုမဲဆန္ဒနယ်က
ဦးဌေးဝင်းအောင် (ခ) ဦးပြုံးချို တင်သွင်းသွားတဲ့
ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်
အရေးများကို ပိုမိုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ လူ့အခွင့်
အရေးချိုးဖောက်မှုကို အကာအကွယ်မပေးသည့်
မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်
အဖွဲ့ဝင်များအား ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်
ပေးပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း
အဆိုလို အဆိုတွေကတော့ ချက်ချင်းလတ်တလော
ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။

ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်တဲ့
ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမယ့် အဆိုတွေထဲမှာ ဥပမာ
အားဖြင့် မြောက်ဥက္ကလာပမဲဆန္ဒနယ်က ဒေါက်တာ
သန်းဝင်းရဲ့နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာ အဂတိလိုက်စားမှု ထင်ရှား
သိသာစွာ ကျဆင်းလျော့ပါးရေးအတွက် ထိထိ
ရောက်ရောက် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်
ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း
အဆိုကတော့ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်တဲ့အတွက်
ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ပါတယ်။

❖ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

ဆောင်ရွက်ပြီးစီးတဲ့ အဆိုတွေထဲမှာ ဥပမာ ဒေါက်တာလှမိုး အောင်မြေသာဇံမိသန့်နယ်ရဲ့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေအခန်း ၇ ပုဒ်မ ၂၁ (ဂ) အရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရက နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဆင့်ဆင့်သော ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များအတွက် ထိုက်သင့်သည့် လစာ၊ ချေးငွေ၊ စရိတ်ခံစားရရှိနိုင်ရန် သတ်မှတ်ထားခြင်းကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပေးပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကတော့ ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါတယ်။

အမှန်တကယ်လိုအပ်

ကြယ်ပွင့်မြေမေးခွန်းတွေထဲက ကတိဖြစ်ခဲ့တဲ့ မေးခွန်းပေါင်း ၃၆ ၂ ခု ရှိပြီး ကတိဖြစ်သွားပြီး ဆောင်ရွက် ပြီးတဲ့ လုပ်ငန်းတွေပေါင်း ၁၇၂ ခု ရှိပါတယ်။ ဆောင်ရွက် ဆဲလုပ်ငန်းက ၁၉၀ ရှိပါတယ်။ ဒီလိုချက်ချင်းဆောင်ရွက် လိုရတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို ကတိအဖြစ်က ပယ်ဖျက်ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုက ၄၉ ဒသမ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲကတော့ ၅၀ ဒသမ ၇၄ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ရှိပါသေးတယ်။ ဘာလို့ အဲဒီလိုကျန်နေသေးတာလဲဆိုတော့ အချို့ လုပ်ငန်းတွေက အမှန်တကယ်လိုအပ်တယ်။ တကယ် မြေပြင်မှာ ဆောင်ရွက်ဖို့ကျတော့ အခက်အခဲတွေ၊ ဆောင်ရွက်လို့ မရတာတွေရှိပါတယ်။ ဥပမာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ဝန်ထမ်းဖွဲ့စည်းပုံတွေ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ဖို့ နောက်ထပ်တိုးချဲ့ဖွဲ့လှုပ်ဖို့ မြေပြင် မှာ အမှန်တကယ်လိုအပ်ပါတယ်။

သို့သော်လည်း တကယ်လုပ်တဲ့အခါမှာ တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ ခွင့်ပြုချက်တွေ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ခွင့်ပြုချက်တွေ၊ ဘတ်ဂျက် ခွင့်ပြုချက်တွေ၊ နောက်ဆုံးမှာ ဒါတွေခွင့်ပြုပြီးရင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကို တင်ပြဆွေးနွေးရပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ခွင့်ပြုပြီးမှ ဖွင့်လှစ်ခွင့်တွေ၊ တိုးချဲ့ခွင့်တွေရတာဖြစ်ပါတယ်။ အခုနောက်ပိုင်း မူဝါဒ တစ်ခုက လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်နဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုက တိုးလာတဲ့အတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ကတိဖြစ်ပြီးမှ ပိုပြီးကြန့်ကြာတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

‘ကြယ်ပွင့်မြေပြုလုပ်ငန်းတွေက ကတိမဖြစ်ဘူးလို့ ထင်ပေမယ့် လည်း ဝန်ကြီးဌာနက ပြန်ကြည့်တဲ့အခါ ကတိဖြစ်သွားတာ တွေလည်း ရှိပါတယ်။ အဲဒီလို ကြယ်ပွင့်မြေပြုလုပ်ငန်းတွေကို ပြန်လည်စိစစ်ရတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ အဆိုတို့၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တွေက တင်သွင်းမေးမြန်းထားတဲ့ မေးခွန်းတို့ကို ဝန်ကြီးဌာနက လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ထားမှုအခြေအနေ ဘယ်လို ရှိတယ်ဆိုတာကိုလည်း စစ်ဆေး’



ဦးထွန်းထွန်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမိသန့်နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်



ဦးဝင်းထူး နမ့်ဆန်မိသန့်နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်

ဒါက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဥပမာပေးပြီး ပြောတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူ အချို့သော ဆောက်လုပ်ရေး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန စတာတွေမှာလည်း ဘတ်ဂျက် မရတာတွေကြောင့် ကတိဖြစ်ပြီးမှ ဆောင်ရွက်ဖို့ ကျန်ရှိ နေတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေ

နောက်ပြီး ကတိဖြစ်ပြီးမှ ဆောင်ရွက်ဖို့ကျန်နေတဲ့ လုပ်ငန်းတွေ၊ အဆင်မပြေတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေက တိုင်ကြားစာတွေ တက်လာတာရှိပါတယ်။ အဲဒီလို တိုင်ကြားလာတာတွေကို ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေက ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးတာတွေ ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ သနပ်ပင်မိသန့်နယ် က ဦးမြင့်ဦးက ရေဝေရေလဲကန်ကြီးကို ပြုပြင်ဖို့ဆိုပြီး အဆိုတင်ပါတယ်။ အမှန်တကယ် အဆိုအောင်မြင်သွား တယ်။ လက်တွေ့က မြေပြင်မှာ မလုပ်နိုင်ဘူး။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက သွားပြီးတော့ စိစစ်တယ်။ အဲဒီတော့မှ ဒီအဆို အကောင်အထည်ဖော်ပြီးစီးသွားတာ တွေလည်း ရှိပါတယ်။ နောက်ပြီး ပန်းတနော် ငါးကန်ကိစ္စ

တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကိုယ်စားလှယ်ရဲ့ တိုင်ကြားမှုအပေါ် ကွင်းဆင်းပြီးစစ်ဆေးတယ်။ နောက်တစ်ခုက ကျောက်တန်း မိသန့်နယ်က ဒေါ်အေးမြမြမျိုးရဲ့ ကျွဲကန်တိုက်နယ်ဆေးရုံ ဆိုရင် ဒီနေ့အချိန်အထိ ဆောင်ရွက်မပြီးစီးသေးဘူး။ အဲဒါ ကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ ကွင်းဆင်းစိစစ်ခဲ့တယ်။ စိစစ် သော်လည်း မပြီးပြတ်တာတွေရှိတယ်။ ဒါတွေကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနကို ပြောကြားထားတာရှိပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီက ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ တိုင်ကြားချက်တွေ၊ တင်ပြချက်တွေ၊ ကတိဖြစ်ပြီးတော့ မဆောင်ရွက်တာတွေ၊ လုပ်ငန်းလက်ကျန်တွေကို အတတ်နိုင်ဆုံး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဘတ်ဂျက်နဲ့ပတ်သက်ရင်လည်း အရပ်ဘက်စက်ရုံတွေကို ကျွန်တော်တို့ သွားရောက်ပြီး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နေတာ တွေ ရှိပါတယ်။ အားလုံးညီညွတ်ညွတ်နဲ့ ဆောင်ရွက် တဲ့အတွက် လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ပါတယ်။

ဦးဝင်းထူး နမ့်ဆန်မိသန့်နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်

ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီအနေနဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တွေက စာနဲ့မေးမြန်းတဲ့ ကြယ်ပွင့်မြေ မေးခွန်းတွေက ကတိဖြစ်သလား၊ မဖြစ်ဘူးလားဆိုတာ တွေကို စိစစ်ရပါတယ်။ ကတိဖြစ်ထားတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို လည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ပြန်လည်စိစစ်ပြီး သူတို့လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ထားမှု အခြေအနေတွေ ကိုယ်စား လှယ်တွေကလည်း လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေတွေကို ပြန်ပြီးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပေးရတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

ကြယ်ပွင့်မြေပြုလုပ်ငန်း

ကြယ်ပွင့်မြေပြုလုပ်ငန်းတွေက ကတိမဖြစ်ဘူးလို့ ထင်ပေမယ့်လည်း ဝန်ကြီးဌာနက ပြန်ကြည့်တဲ့အခါ ကတိဖြစ်သွားတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ အဲဒီလို ကြယ်ပွင့်မြေပြုလုပ်ငန်းတွေကို ပြန်လည်စိစစ်ရတာတွေ လည်း ရှိပါတယ်။ အဆိုတို့၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်

တွေက တင်သွင်းမေးမြန်းထားတဲ့ မေးခွန်းတို့ကို ဝန်ကြီး ဌာနက လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ထားမှုအခြေအနေ ဘယ်လို ရှိတယ်ဆိုတာကိုလည်း စစ်ဆေးရပါတယ်။ ကော်မတီကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေက ပေးပို့လာတဲ့ လစဉ် လဆန်းတိုင်းမှာ လုပ်ငန်းပြီးစီးထားမှု အခြေအနေ၊ ကတိ ပေးထားတဲ့ အနေအထားက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု တွေ လုပ်ငန်းလက်ကျန်တွေကို စစ်ဆေးရတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ အစီရင်ခံစာတင်သွင်းထားတဲ့အထိ လုပ်ငန်း လက်ကျန်ပေါင်း ၁၁၀၂ ခု ကျန်ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်း လက်ကျန်တွေကို ပြန်စိစစ်တဲ့အခါမှာလည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေက သူတို့ဆောင်ရွက် ပြီးစီးထားတာတွေကို လုပ်ငန်းပြီးစီးကြောင်း တင်ပြပြီး ကတိကပယ်ခိုင်းတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကတိကိုပယ်ခိုင်းတဲ့ ကိစ္စတွေမှာ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ သက်ဆိုင်ရာ မေးခွန်းရှင်၊ အဆိုရှင်တွေနဲ့ ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပြန်လည်ညှိနှိုင်းပြီး ရေရှည် လုပ်ဆောင်ရမယ့် လုပ်ငန်းဆိုရင် ကတိက ပယ်သင့် သလား၊ မပယ်သင့်ဘူးလားဆိုတာ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်တွေရဲ့ ဆန္ဒတွေကို ညှိနှိုင်းမေးမြန်းတာတွေလည်း ဆောင်ရွက်ပါတယ်။

ဘတ်ဂျက်အလိုက် ဖြေရှင်းသွား

တကယ်လုပ်ငန်းတွေက ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး သွားပြီဆိုတာမျိုးတွေကို အထောက်အထားတွေနဲ့ ပြုလာပြီဆိုရင် လုပ်ငန်းလက်ကျန်ထဲက လျော့သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိထားတဲ့ ပြည်သူ့တွေကို ထောက်ပံ့ပေးဖို့ ဆိုတဲ့ ကိစ္စမျိုးတွေမှာ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက ဒီအပေါ်မှာ ကူညီပေးခဲ့ပေမယ့်လည်း ဒီလိုကိစ္စမျိုးတွေက စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်ရမယ့် လုပ်ငန်းတွေ ဖြစ်တဲ့ အတွက် ဒီဟာတွေကို လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုထဲမှာ တင်ပြဖို့ လိုအပ်တယ်ဆိုပြီး တင်ပြတာတွေ ရှိပါတယ်။

အဲဒါဆိုရင်လည်း ဒါကိုပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုထဲမှာ ထည့်သွင်းတယ်။ လုပ်ငန်းလက်ကျန် ထဲက ပယ်ဖျက်သင့်တယ်ဆိုပြီး လုပ်ဆောင်ပေးရတာတွေ ရှိပါတယ်။ တချို့လုပ်ငန်း လက်ကျန်တွေက ကတိ ဖြစ်ထားတယ်။ မေးခွန်းမေးတယ်။ စာနဲ့မေးခွန်းတွေ မေးတယ်။ အဆိုတွေ တင်တယ်။ အတည်ပြုတယ်။ ကတိဖြစ်ထားပေမယ့် အချို့တွေက ဘတ်ဂျက်အခက်အခဲ ကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့်သော်လည်းကောင်း လုပ်ငန်းလက်ကျန်အဖြစ် ဆက်လက်ကျန်နေတတ်ပါတယ်။ အဲဒါမျိုးတွေကို နှစ်စဉ် ဘတ်ဂျက်အလိုက် ဖြေရှင်းသွားရတာတွေလည်း ရှိပါ တယ်။

တချို့အဆိုတွေက တစ်နှစ်တည်းနဲ့ ဖြေရှင်းရတာမျိုး မဟုတ်ဘဲ ရေရှည်လုပ်ဆောင်ရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အဲဒါကို လုပ်ငန်းပြီးစီးကြောင်းပြောဖို့ ခက်နေသေးတဲ့အတွက် ဒါတွေကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေက ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နေရပြီး လုပ်ငန်း လက်ကျန်အဖြစ် ကျန်ရှိနေတတ်ပါတယ်။ အဆိုတွေ၊ ကြယ်ပွင့်မြေမေးခွန်းတွေ၊ ကြယ်ပွင့်မြေမေးခွန်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ရင် လုပ်ငန်းလက်ကျန်တွေက အဲဒီလိုတွေ ရှိတတ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပေါင်မြို့နယ် မြေပြုမှုဒဏ်ခံရသည့် မိသားစုများအား အနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း ကူညီထောက်ပံ့

ပေါင် ဩဂုတ် ၁၃ မြေပြုမှုဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ် သံဖြူကုန်းကျေးရွာရှိ ဒေသခံမိသားစုများအား ဩဂုတ် ၁၃ ရက်တွင် အနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက တွေ့ဆုံအားပေးပြီး ကူညီထောက်ပံ့မှု များနှင့် လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၃၅၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။ အနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်းသည် သံဖြူကုန်း ကျေးရွာတွင် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Yangon Rescue Organization

မှတစ်ဆင့် ဒေသခံမိသားစုများအတွက် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း စီ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၂၀၊ မော်လမြိုင်ဆေးရုံ တွင်ဆေးကုသမှုခံယူနေသူများအတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းစီ၊ ကယ် ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော လူမှုကူညီရေးအဖွဲ့များ နှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသမားများ အတွက် သောက်ရေသန့် ဘူး ၁၀၀၀၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်ဖာ ၂၇၀၊ ငါးသေတ္တာ ဘူး ၉၂၀၊ မုန့်များနှင့် အခြားလိုအပ် သော စားနပ်ရိက္ခာများအပါအဝင် လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၃၅၀ ကို ကူညီ

ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။ Yangon Rescue Organization သည် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့တွင် အသင်းပေါင်း ၁၀၃ သင်းနှင့် လူနာတင် ယာဉ် ၂၈၂ စီးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး စီးဘေး၊ ရေဘေးနှင့် သဘာဝဘေး များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကူညီ ကယ်ဆယ်ပေးလျက်ရှိပြီး အနာဂတ် အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း သည် စတင်တည်ထောင်ချိန်မှ ယနေ့ အထိ နေရာဒေသအနှံ့အပြား၌ လူမျိုး၊ ဘာသာမရွေး လိုအပ်သောကဏ္ဍ အသီးသီးတွင် ငွေကျပ် ၁၅၆ ဘီလီယံ ကျော် လှူဒါန်းခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ကြေးမုံ



တစ်ပတ်အတွင်းအားကစားသတင်းများ

နိုင်ငံကြည်

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့နီးစပ်နေပြီဖြစ်တဲ့ နေမာ

တိုက်စစ်မှူးနေမာဟာ ပြင်သစ်ကလပ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ နီးစပ်နေပြီဖြစ်တယ်လို့ သတင်းတွေထွက်နေပါတယ်။ အဲဒီ သတင်းတွေထွက်လာခဲ့တဲ့နောက်မှာ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကလည်း တိုက်စစ်မှူးနေမာကို ခေါ်ယူဖြစ်ခဲ့မယ်ဆိုရင် မန်ယူကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာကို မခေါ်ယူတော့ဘူးလို့လည်း သိရပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူးနေမာက အသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့တောင်းဆိုခဲ့တာကို ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက လက်ခံခဲ့ပြီးတဲ့နောက်မှာတော့ နေမာရဲ့ပြောင်းရွှေ့ကြေးကို ပေါင်သန်း ၁၀၀ ကျော် သတ်မှတ်ထားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းတို့ဟာ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ် တိုက်စစ်မှူးနေမာကို ခေါ်ယူဖို့အပြိုင်ဖြစ်နေပြီး တစ်ပတ်လုပ်ခ လစာပေါင်စုံနှစ်သိန်းပေးမှ ရရှိမယ့်အနေအထားလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်က လိုချင်နေ တဲ့ပေါ့ဘာဟာ မန်ယူအသင်းကနေထွက်ခွာမယ်လို့ ဆိုထားပေမယ့် လက်ရှိမှာ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်က ဟာဇက်ကို ပေါင်သန်း ၁၅၀ နဲ့ခေါ်ယူထား ပြီလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပေါ့ဘာနဲ့ နေမာ ဘယ်သူခေါ်မလဲဆိုရင် တော့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်က နေမာပဲ ခေါ်မယ်လို့အတိအလင်းပြောထား တာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာအသင်းကလည်း ကော်တင်ဟိုနဲ့ ဒမ်ဘီလီကို ရောင်းထုတ်ပြီး တိုက်စစ်မှူးဟောင်းနေမာကို ပြန် လည်ခေါ်ယူဖို့ဆန္ဒရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပီအက်စ်ဂျီ အသင်းနဲ့ လမ်းခွဲဖို့ရှိနေတဲ့ နေမာအနေနဲ့ ရီးယဲလ်နဲ့ ဘာစီလိုနာ ဘယ် အသင်းကိုရွေးမလဲစိတ်ဝင်စားစရာပါ။



လီဗာပူးတိုက်စစ်မှူးဟောင်း စတားရစ်ချ် ဖီနာဘာချီသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ရှိနေ

လီဗာပူးအသင်းတိုက်စစ်မှူးဟောင်း စတားရစ်ချ် ဟာ အန်ဖီးလ်မှာ ခြောက်နှစ်ကြာ ဖြတ်သန်းခဲ့ပြီးနောက် လမ်းခွဲသွားခဲ့ပြီး လက်ရှိမှာ သူ့ကိုကမ်းလှမ်းလာတဲ့ အသင်း ၁၃ သင်းထဲက တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် ၆၀၀၀၀ ရမယ့် တူရကီကလပ် ဖီနာဘာချီအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ဖို့ရှိနေပါတယ်။ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ် တိုက်စစ်မှူး စတားရစ်ချ်ကို ဖီနာဘာချီအသင်းက ပေါင်ကိုးသန်းနဲ့ ကမ်းလှမ်းခဲ့တာဖြစ်ပြီး သူ့ကိုကမ်းလှမ်း လာတဲ့အသင်း ၁၃ သင်းထဲမှာ ဒီစီယူနိုက်တက် အသင်း၊ ရီးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်း၊ ဘိုလော့ဂ်နာ အသင်း၊ မာဆေးလ်အသင်းနဲ့ ဘီဆစ်တက်အသင်းတို့ လည်း ပါဝင်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ လက်ရှိဖီနာဘာချီ အသင်းမှာ အရင်က လီဗာပူးအသင်းရဲ့ အပြောင်း အရွှေ့ကိစ္စကို ကိုင်တွယ်ခဲ့တဲ့ အားကစားဒါရိုက်တာ ကိုမိုလ်လီလည်းရှိနေတာကြောင့် စတားရစ်ချ်ဟာ ဖီနာဘာချီကို ပြောင်းရွှေ့ဖို့ ရာနှုန်းများနေတယ်လို့ သတင်းတွေက ဆိုပါတယ်။ ကာတာအသင်းကလည်း အင်္ဂလန်တိုက်စစ်မှူး စတားရစ်ချ်ကို ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေ တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



ကိုးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်သစ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုလိုက်တဲ့ အီနာကီဝီလီယံ

စပိန်ကလပ်ဘီဘာအိုအသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူး အီနာကီဝီလီယံဟာ အသင်းနဲ့ကိုးနှစ် သက်တမ်းရှိစာချုပ်သစ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၂၅ နှစ် အရွယ် အီနာကီဝီလီယံဟာ စာချုပ်အရ ၂၀၂၆ အထိ ဘီဘာအိုအသင်းမှာ ဆက်ရှိနေမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီစာချုပ်မှာ ပေါင် ၁၂၅ သန်း (ယူရို ၁၃၅ သန်း) ပါဝင်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ အဲဒီစာချုပ်ဟာ ဘောလုံးလောကမှာ ကာလအရှည်ကြာဆုံးစာချုပ်အဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့ တာဖြစ်ပြီး အီနာကီဝီလီယံရဲ့အရင်က ကာလအရှည်ကြာဆုံးစာချုပ်ကို ဒီနယ်ဆင်က ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနယ်ဆင်ဟာ ၁၉၉၈ ခုနှစ် ရီးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်းနဲ့ ၁၀ နှစ် သက်တမ်းရှိစာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူး အီနာကီဝီလီယံဟာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်းက ဘီဘာအိုအသင်းနဲ့အတူ စတင်ပွဲထွက် ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပြီး အခုအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်း မန်ယူအသင်းကိုပြောင်းရွှေ့မယ်ဆိုတဲ့ သတင်းတွေ လည်း ထွက်ပေါ်ခဲ့ဖူးဖြစ်ပါတယ်။



လီဗာပူးအသင်းက ဝါရင့်ဂိုးသမားလိုနာဂန်အား ခေါ်ယူမည်



လီဗာပူးအသင်းရဲ့ အဓိကကစားသမား လိုနာဂန်ဟာ နေ့စဉ်ရုံအသင်းနဲ့ ကစားခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ရာသီအဖွင့်ပွဲ စဉ်မှာ ခြေသလုံးဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် အသင်းနဲ့အတူ ပွဲထွက်ကစားနိုင်ဖို့ အချိန်ယူရဦးမှာဖြစ်လို့ လီဗာပူးအသင်းက ကာလတိုအစားထိုးမှုအဖြစ် ဝါရင့်ဂိုးသမား အန်ဒီလိုနာ ဂန်အား ခေါ်ယူဖို့ ပြင်ဆင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ လီဗာပူး အသင်းနဲ့ နေ့စဉ်ရုံအသင်းတို့ရဲ့ပွဲစဉ်မှာ အဲလစ်ဆင် ဟာ ပွဲကစားချိန် ၃၉ မိနစ်အကြာမှာ ဒဏ်ရာရခဲ့ လို့ နွေရာသီကာလက ခေါ်ယူထားတဲ့ အက်ဒရီယန်နဲ့ လူစား

လဲခဲ့ရပါတယ်။ အဲလစ်ဆင်ဟာ ရိုးမားအသင်းကနေ ရောက်ရှိလာချိန်ကစလို့ လီဗာပူးအသင်းနဲ့အတူ ချန်ပီယံ လိဂ်ဖလားကို ရယူပေးနိုင်ခဲ့သလို ပရီမီယာလိဂ်မှာလည်း အဆင့် ၂ နေရာရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် အဲလစ်ဆင်ဒဏ်ရာရနေတဲ့အတွက် လိုနာဂန် အား ခေါ်ယူမှာဖြစ်ပြီး လိုနာဂန်ဟာ နွေရာသီကာလတုန်းက မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းကနေ ထွက်ခဲ့တာကြောင့် အလွတ် ပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ ရမယ်လို့ လီဗာပူးအသင်းက မျှော်လင့် ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ ဩဂုတ် ၁၄ ရက်မှာ ကစားမယ့် ဥရောပစူပါဖလားပွဲစဉ်အမီ လိုနာဂန်အား ခေါ်ယူမယ် လို့လည်း လီဗာပူးအသင်းကဆိုပါတယ်။

ဗလင်စီယာအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့တော့မယ့် မန်စီးတီးနောက်ခံလူ မန်ဂါလာ

မန်စီးတီးအသင်း နောက်တန်းကစားသမား မန်ဂါ လာဟာ ဗလင်စီယာအသင်းကို နှစ်နှစ်စာချုပ်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့တော့မယ့်လို့ သိရပါတယ်။ အသက် ၂၈ နှစ် အရွယ်ရှိ နောက်တန်းကစားသမား မန်ဂါလာဟာ အဲဗာတန်အသင်းမှာ အငှားသွားရောက်ကစား နေရာကနေပြန်လာပြီး ဒဏ်ရာသက်သာလာချိန်မှာ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက မန်စီးတီးအသင်းမှာ ၂၀၂၀ အထိဆက်ရှိနေမယ့် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သူ လည်းဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တန်းကစားသမားမန်ဂါလာ ဟာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီမှာ ဗလင်စီယာ အသင်းမှာ တစ်ရာသီအငှားနဲ့ သွားရောက်ကစားခဲ့သူ လည်းဖြစ်ပါတယ်။ မန်ဂါလာဟာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ပေါ်တိုအသင်းကနေ မန်စီးတီးအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ ကြေးပေါင် ၃၂ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

Presented By



Produced By



ကြေးမြတ်သောမြန်မာ

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပထမဦးဆုံး 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး

ပြင်ဆင်၊ ရိုက်ကူး၊ ထိန်းသိမ်း၊ ပုံနှိပ်၊ ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရန် စီစဉ်ပေးပါသော မင်္ဂလာကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် JCGV တို့အားလည်းကောင်း၊

ကျေးဇူးတင်လွှာ

မြန်မာနိုင်ငံ၊ Forever Group နှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ EBS (Education Broadcast System) တို့ပူးပေါင်းရိုက်ကူးခဲ့သည့် ကြေးမြတ်သောမြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ဒီမိုကရေစီရုပ်ရှင်ပွဲတော်တွင် ပါဝင်ပြသရန်အတွက် ကိုယ်တိုင်ကြည့်ရှုပြီး ရွေးချယ်ပေးပါသော မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး 3D ဇာတ်ကားဖြစ်၍ အကြိမ်ကြိမ် စမ်းသပ်ကြည့်ရှုနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးပါသော မင်္ဂလာကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် JCGV တို့အားလည်းကောင်း၊

(၁၀.၇.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် လှည်းတန်းစင်တာ၊ Red Radiance ရုပ်ရှင်ရုံ၌ ပြသခဲ့သော Pre Screening Show ကို ကြွရောက်မျိုးမြှင့်ပေးပါသော ပါမောက္ခများ၊ အငြိမ်းစား ပါမောက္ခများ၊ သမိုင်းပညာရှင်များ၊ စာပေပညာရှင်များ၊ ဂီတပညာရှင်များကိုလည်းကောင်း၊

(၃.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် Pan Pacific Hotel (Pacific Ballroom 2) ၌ ပြသခဲ့သော Special Reunion Show ကို ကြွရောက် မျိုးမြှင့်ပေးပါသော ကြေးမြတ်သောမြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ပေးပါသော အနုပညာရှင်များနှင့်ဇာတ်ဝင်ခန်းများကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော အတတ်ပညာရှင်များကိုလည်းကောင်း၊

(၄.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် JCGV (Junction City) ၌ ပြသခဲ့သော Special Screening ကို ကြွရောက်မျိုးမြှင့်ပေးပါသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အစိုးရ အဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်မြင့်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်းကောင်း၊

(၇.၈.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် JCGV (Stadium Hall) Junction City ၌ ပြသခဲ့သော ကြေးမြတ်သောမြန်မာ Red Carpet Premiere Show ကို ကြွရောက် မျိုးမြှင့်ပေးပါသော မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Eduardo Kapunan Jr.၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသံရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးတို့မှ သံမှူးများနှင့်သံတမန်အရာရှိများ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ဇနီး၊ ဒီ/ချုပ် ဝဟိုသတင်းနှင့် မြန်ကြားရေးအဖွဲ့ဝင်၊ ပုံရွာအောင်ရှင်နှင့် အဖွဲ့သားများ၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှတာဝန်ရှိသူများ၊ ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်သူများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများ၊ ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင် အတတ်ပညာရှင်များ၊ ပူးပေါင်းရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ရာတွင် ကိုရီးယားနိုင်ငံဘက်မှ ပါဝင်ခဲ့သော ကိုရီးယားနိုင်ငံ EBS (Education Broadcast System) မှ ကြေးမြတ်သော မြန်မာရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ဦးဆောင် ရိုက်ကူးသူ ဒါရိုက်တာ Mr. Jeong Jae Eung ၊ Director of Photography (DOP) Mr. Kim Yong Sang ၊ ထုတ်လုပ်ရေးဌာနမှ Mr. Jang Hoo Young တို့ကို လည်းကောင်း၊ ကြေးမြတ်သောမြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ပေးပါသော အနုပညာရှင်များနှင့် ဇာတ်ဝင်ခန်း များကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော အတတ်ပညာရှင်များကိုလည်းကောင်း၊ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများကိုလည်းကောင်း၊ သတင်းရယူပေးပါသော Media အသီးသီးမှ Media ပညာရှင်များအား လည်းကောင်း၊

ကြေးမြတ်သောမြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီးနောက် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားနှင့်ပတ်သက်ပြီး သုံးသပ်အကြံပြုစကားများပြောကြားပေးပါသော ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်မြင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ကတိကဝတ်၊ အာမခံချက်များနှင့် လွှတ်တော်အခွင့်အရေးကော်မတ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြသော ဦးတင်ဝင်း၊ ဦးမြင့်လွင်၊ ဦးတင့်လွင်(ခ) မောင်လွင်မွန် (ကသာ)၊ ဦးအောင်ထူး နှင့် ဦးခင်မောင်ဝင်းတို့အားလည်းကောင်း၊

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဒေါ်ညိုမိုးညိုမိုး(ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မြန်မာစာဌာန)၊ ပါမောက္ခ ဦးခင်မောင်ချို(ငြိမ်း) (ဟင်္သာတတက္ကသိုလ်) ၊ သမိုင်းပညာရှင် ဒေါက်တာဦးကျော်ဝင်း၊ ပါမောက္ခ ဦးလှမြင့် (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်)၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်စိုးမြမြအေး (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အနုပညာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ)၊ ဦးမောင်ထွေး (ပြတိုက်ပညာရှင်)၊ စာရေးဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများဖြစ်ကြသော ဆရာ ဦးချစ်နိုင် (စိတ်ပညာ)၊ ဆရာမောင်ခင်မင် (ခနဖြူ)၊ ဆရာ နှစ်ရာသိုင်း၊ ဆရာမ ရွှေကုမေဇင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး နာယက အကယ်ဒမီ ပန်းချီစိုးမိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်စိုင်း၊ Forever Group မှ အကြံပေးပညာရှင် ဒေါက်တာဦးခင်မောင်ညို၊ အကြံပေးပညာရှင် ဆရာဦးမျိုးမြတ်သူတို့အားလည်းကောင်း၊

ကြေးမြတ်သောမြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး အကြံပြုပေးပေးမှုများကို ပြသနိုင်ရန်အတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးပါသော ရွှေတောင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကုမ္ပဏီ လီမိတက်၊ JCGV ရုပ်ရှင်ရုံများ၊ Pan Pacific Hotel ၊ Red Radiance ရုပ်ရှင်ရုံများ၊ Junction City Mall နှင့် Berco Myanmar မှ တာဝန်ရှိသူများအားလည်းကောင်း၊ Forever Group ၏ ဌာနအသီးသီးမှ အားကြီးမာန်တက်ဆောင်ရွက်ပေးကြသော ဝန်ထမ်းများနှင့် အဖက်ဖက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီ အကြံဉာဏ် ပေးလုပ်ကိုင်ပေးကြသူ တစ်ဦးချင်း၊ တစ်ယောက်ချင်းစီအား ကြေးမြတ်သော မြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးကို ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ခဲ့သည့် Forever Group နှင့် ကြေးမြတ်သော မြန်မာ 3D ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး မိသားစုများက လှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိပါသည်။

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံကြီးများတွင် ၁၅.၈.၂၀၁၉ ရက်နေ့မှစတင်၍ တစ်ပြိုင်တည်းပြသပါမည်။



မော်လမြိုင်မြို့၊ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်သုတ်စေတီတော် ဆေးပညာပေးပွဲ နှိုးဆော်စာ

မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၏ ကျက်သရေဆောင်၊ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်သုတ်စေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် အစဉ်အလာမပျက် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော်မှစ၍ “ဆေးပညာပေးပွဲ” ကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။

“သက်ရှည်ကျန်းမာဘေးရန်ကွာ၊ ချမ်းသာဆင်းလှ၊ ခြံရံရလျက်၊ ဗလအားသည်ပညာကြီး၍ ပစ္စည်းခိုင်မြဲ၊ မကွဲချစ်သူ ကျိုးဆယ်ဆူမှာ ဆေးလျှာတူရိတည်း” ဟူသော အကျိုးငှာ စေတနာရှင် သဒ္ဓါကြည်လင်ပါရမီရှင်များသည် ဆေးနှင့်အလှူငွေများကို သဒ္ဓါတရား ထက်သန်စွာ လှူဒါန်းကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

မော်လမြိုင်မြို့ - ကျိုက်သုတ်စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့-၀၅၇-၂၄၆၉၁
- ဥက္ကဋ္ဌ-၀၉-၂၅၅၇၂၂၃၅၃
- အတွင်းရေးမှူး- ၀၉- ၄၅၅၁၀၀၀၄၅၊ ၀၉- ၄၂၅၃၂၁၆၁၀

ရန်ကုန်မြို့ - မော်လမြိုင်အသင်း၊ ရွှေတိဂုံဘုရားအနောက်ဘက်စောင်းတန်း အောက်ပစ္စယံ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၃၇၇၇၂၃၊ ၀၉- ၂၅၃၁၀၄၈၄၀
- ဒေါက်တာသိန်းဟန်ဦး၊ တိုက်(၁၂)၊ ၁၄၅-လမ်း၊ တာမွေ၊ ရန်ကုန်။ ဖုန်း-၀၉-၅၃၂၁၀၂၆၊ ၀၉-၂၅၅၈၈၈၀၇၈
- ဒေါ်မွန်မွန်မြတ်စီမံ မန်နေဂျာ ကမ္ဘောဇဘဏ်(၃)၊ မော်လမြိုင်မြို့။ ဖုန်း-၀၅၇-၂၃၃၇၀၊ ၂၃၃၇၂၊ ၂၃၃၇၄၊ ၀၉-၂၅၀၉၅၄၉၁၈

မော်လမြိုင်မြို့၊ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်သုတ်စေတီတော် ဆေးပညာပေးပွဲ နှိုးဆော်စာ

မော်တော်ယာဉ် အသစ် အရောင်းပြခန်း အတွက် ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများအား ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော် ဦးနေမျိုးအောင်[၁၂/ သလန (နိုင်)၀၀၇၀၁၂၇၀ PSCR (သဘောထားလက်မှတ်)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၅၇၀၂၅

အမည်မှန် လွှဲအပ်ရေးအဖွဲ့ လွှဲအပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင်

ဖခင်အမည်မှန် မြတ်မြို့၊ အထက-၇၊ ဒေသတန်း အတွင်း(၁)မှ မောင်ဆန်းကျော်လင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစောအောင် (နိုင်) ၀၄၂၀၇၆၂၂ ဖြစ်ကြောင်း ဦးစောအောင်

မိခင်အမည်မှန် မြတ်မြို့၊ အထက-၇၊ ဒေသတန်း အတွင်း(၁)မှ မောင်ဆန်းကျော်လင်း၏ မိခင်အမည်မှန်မှာ မောင်အောင် (နိုင်) ၀၄၂၀၇၆၂၂ ဖြစ်ကြောင်း မောင်အောင်

မိဘအမည်မှန် မြတ်မြို့၊ အထက-၇၊ ဒေသတန်း အတွင်း(၁)မှ မောင်ဆန်းကျော်လင်း၏ မိဘအမည်မှန်မှာ မောင်အောင် (နိုင်) ၀၄၂၀၇၆၂၂ ဖြစ်ကြောင်း မောင်အောင်

ဖခင်အမည်မှန် မြတ်မြို့၊ အထက-၇၊ ဒေသတန်း အတွင်း(၁)မှ မောင်ဆန်းကျော်လင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ မောင်အောင် (နိုင်) ၀၄၂၀၇၆၂၂ ဖြစ်ကြောင်း မောင်အောင်

ဦးလှမျိုးအောင် [၁၂/ ဗဟန(နိုင်)၀၀၂၄၆၉၂] သူရဲရင်အောင် ကုမ္ပဏီနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာချက်

အိမ်ထောင်ရေး နှိပ်စားမှု ဝန်ထောက်များ အဖွဲ့ဝင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင် ဦးစောအောင်

ဦးလှမျိုးအောင် [၁၂/ ဗဟန(နိုင်)၀၀၂၄၆၉၂] သူရဲရင်အောင် ကုမ္ပဏီနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာချက်

ဦးလှမျိုးအောင် [၁၂/ ဗဟန(နိုင်)၀၀၂၄၆၉၂] သူရဲရင်အောင် ကုမ္ပဏီနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာချက်

ဦးစောအောင် (B.Sc.R.L.D.A.D.M.A.D.B.L.D.A.Psy) W.L.P.O(D.L.101)(Switzerland) တရားလွှတ်တော်ရေနေ (စဉ်-၇၁၂) တိုက်(K) အခန်း(၄၀၅) မနော်တစ်ရိပ်သာ၊ ဟိုလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၅၃၂၁၀၅၊ ၀၁-၂၅၅၇၅

သွေးသည်အသက်

ဦးစောအောင် (B.Sc.R.L.D.A.D.M.A.D.B.L.D.A.Psy) W.L.P.O (D.L 101) (Switzerland) တရားလွှတ်တော်ရေနေ (စဉ်-၇၁၂) တိုက်(K) အခန်း(၄၀၅) မနော်တစ်ရိပ်သာ၊ ဟိုလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၅၃၂၁၀၅၊ ၀၁-၂၅၅၇၅

ဦးစောအောင် (B.Sc.R.L.D.A.D.M.A.D.B.L.D.A.Psy) W.L.P.O(D.L.101)(Switzerland) တရားလွှတ်တော်ရေနေ (စဉ်-၇၁၂) တိုက်(K) အခန်း(၄၀၅) မနော်တစ်ရိပ်သာ၊ ဟိုလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၅၃၂၁၀၅၊ ၀၁-၂၅၅၇၅

JMC အဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်သည့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၏ သတ္တမအကြိမ်မြောက် မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး ကျင်းပ



JMC အဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်သည့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၏ သတ္တမအကြိမ်မြောက် မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၃

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC) အဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်သည့် အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သတ္တမအကြိမ်မြောက် မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ် မြို့နယ် ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ

(JMC-U) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဦးကိုကိုကြီးက မိမိတို့အနေ ဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း လိုအပ်မှုများ ရှိလျှင် ထောက်ပြအကြံပေးမှုများကို လိုက်လိုက်လှုံ့လှုံ့ ကြိုဆို ကြောင်း၊ လက်ရှိကာလသည် JMC တွင်သာမက မြန်မာ့ ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးစဉ်တွင်လည်း ခေတ္တခဏ အရှိန်အဟုန် ရပ်တန့်နေသည့် ကာလဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ယခင်က ထက် ပိုမိုပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၏ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးခရီးစဉ် များ၊ အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံမှုများ၊ လူထုတွေ့ဆုံပွဲများနှင့်

JMC ဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းပွဲများသည် ရပ်တန့်နေသည့် JMC လုပ်ငန်းများ စတင်နိုင်ရန်၊ ရှင်သန်နိုင်ရန်အတွက် အစွမ်းကုန် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်နေသည့် သက်သေများဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ JMC အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၏ စဉ်ဆက် မပြတ် ကြိုးပမ်းနေမှုများကြောင့်လည်း ယာယီဆိုင်ငံထား သည့် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မကြာမီကာလအတွင်း၌ JMC လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြန်လည်ပူးပေါင်းလာမည့် အရိပ် အငွေ့များ၊ အလားအလာများကိုလည်း မိမိတို့ကြားသိနေရပြီ ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လကုန်အထိ နိုင်ငံပေါင်း ၄၉ နိုင်ငံတို့မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်းပေါင်း ၈၀၈၉၂ ဒသမ ၀၆၁ သန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ

စာမျက်နှာ » ၇

ဘေးသင့်ဒေသများ အမြန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုအဖွဲ့ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၁၀

မုန်တိုင်းခရီးဆာ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ချဉ်းကပ်

စာမျက်နှာ » ၁၂

သာဘာဝဘေးကယ်ဆယ်ရေး အတွက် ယွမ် ၃၇၈ သန်း တရုတ်အစိုးရ ခွင့်ပြု

စာမျက်နှာ » ၁၃

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၃

တောင်ကုတ်	၅	ဒသမ	၉၈	လက်မ
သံတွဲ	၄	ဒသမ	၃၇	လက်မ
ဖောင်းပြင်	၃	ဒသမ	၄၂	လက်မ
မူဆယ်	၃	ဒသမ	၁၅	လက်မ
မြောင်းမြ	၂	ဒသမ	၉၉	လက်မ
ဘီးလင်း	၂	ဒသမ	၈၀	လက်မ
ကျောက်ဖြူ	၂	ဒသမ	၂၉	လက်မ
မိုးညှင်း	၂	ဒသမ	၀၉	လက်မ
ဖြူး	၂	ဒသမ	၀၅	လက်မ
မာန်အောင်	၂	ဒသမ	၀၁	လက်မ
ပဲခူး	၁	ဒသမ	၉၇	လက်မ
လယ်ဝေး	၁	ဒသမ	၈၂	လက်မ
တမူး	၁	ဒသမ	၆၁	လက်မ
ဇာပွန်	၁	ဒသမ	၆၁	လက်မ
သီပေါ	၁	ဒသမ	၅၇	လက်မ
ငါးသိုင်းချောင်း	၁	ဒသမ	၅၇	လက်မ

မိုး/လေ



<p>ကုံကော်ရိပ်</p> <p>တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြန့်ဖြူးပေးခွင့်ပုံစံသစ် (၆) အဆိုများ (၇၀) ပုဒ်</p> <p>ဒေါက်တာမင်းမော်သန့် ဒေါက်တာညိုညိုလှိုင်</p>	<p>တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြန့်ဖြူးပေးခွင့်ပုံစံသစ် (၂) စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံ</p> <p>(၆) အဆိုတစ်ခုပေး၍ ဆွေးနွေးစေခြင်း</p> <p>ဦးထွန်းသန်း (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း)</p>	<p>တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမေးခွန်းအထိ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှ ယခုနှစ်အထိ Essays & Letters များ</p> <p>2009-2019 Old Questions Essays & Letters for Distinction Students</p> <p>UTT</p>	<p>တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ENGLISH</p> <p>ပြောင်းလဲလာသော မေးခွန်းပုံစံသစ် နှင့်အညီ ရေးသားပြုစုထားသော Unseen Passage and Multiple Choice</p> <p>Kyaw San Lin (The King's English)</p>
---	--	---	---

ထေရီစံစာပေ • C/34 နေကြာသာယာကုန်းလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ 09 - 73051114, 095129670, 09550 1154